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 معاون توسعه منابع بيمه سلامت ايران خبر داد  
4400 ميليارد تومان بدهى

و كسرى بيمه سلامت  

چرا كسى زير بار ضمانت نمى رود ؟
زندگى/ اميد پويا: اين روزها گذراندن زندگى 
بدون گرفتن وام از بانك خيلى ســخت است و 
بيشتر مردم، دست كم از يكى از بانك ها تسهيلات 
دريافت كرده اند و پرداخت قسط جزئى جدايى 

ناپذير از سبد معيشتى خانواده ها شده است. 
اما در مسير دريافت وام افراد هميشه پس از پشت سر 
گذاشتن هفت خوان رستم بانك ها، با يك سرعتگير 
و مانع بزرگ روبه رو هستند و آن جور كردن «ضامن» 
است. ضامن، شخصى اســت كه تعهد مى كند اگر 
بدهكار، بدهى خود را پرداخت نكند، به جاى او بدهى 
را پرداخت كند و كســى كه ضامن شخص ديگرى 

مى شود، كار خير و اخلاقى كرده است. 

اما متأسفانه در جامعه اسلامى ما شرايط به سمتى 
كشيده شده است كه مردم از انجام اين كار خير 
ســر باز مى زنند و حتى ضامن نزديك ترين افراد 
خانواده شــان نيز نمى شــوند. به عبارتى آن قدر 
مارگزيده شده اند كه از ريســمان سياه و سفيد 
مى ترسند و در حالى كه شرايط انجام اين كار را 
دارند، اما به دليل اينكه يا خود از اين كار آسيب 
ديده اند و يا افــرادى را در اطراف خود مى بينند 
كه زندگى شــان بابت ضمانت وام ديگران به مرز 
نابودى و فلج شدن كشيده شده است، با بهانه هاى 

مختلف از پذيرفتن اين كار طفره مى روند. 
حال با اين وضعيت كه مردم روز به روز به دريافت 
وام و تسهيلات نياز بيشترى پيدا مى كنند و قانونى 
كه وجود ضامن را اجبارى مى داند و براى دريافت 
وام حتماً بايد ضامن يــا ضامن هايى ضمانت وام 
گيرنده را بكنند جز اينكه فرهنگ ضمانت كردن 
و البته رعايت تعهد اخلاقــى وام گيرنده در برابر 
ضامن، در جامعه ما رشد و تكامل پيدا كند، چاره 
ديگرى وجود ندارد؛ از ايــن رو رعايت حرمت و 
حقوق ضامن و پرداخت به موقع اقســاط وام به 
منظور عدم ايجاد درد سر براى ضامن در جامعه 
بايد مورد توجه قرار بگيرد، زيرا براى كسى كه به 
ديگرى اعتماد، لطف و مرحمت كرده است نبايد 
مشــكل ايجاد كرد و نبايد كارى كرد كه روحيه 
بى اعتمادى در جامعــه فراگير شــود و افراد از 

محبتى كه به ديگران كرده اند پشيمان شوند.

خانم ها مراقب غذاهاى پركالرى باشند!
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: نتايج بررسى هاى جديد چاپ شده 
 la revue médicale Journal of the Academy در نشريه
of Nutrition and Dietetics ثابــت مى كند خانم هايى كه در 
سنين يائسگى برنامه غذايى متعادلى ندارند بيشتر در معرض خطر 
ابتلا به سرطان هاى مرتبط با چاقى مانند سرطان سينه هستند، حتى 

اگر اضافه وزن نداشته باشند. 
پيش از ايــن مطالعات بســيارى ارتبــاط ميان چاقــى و بعضى 
سرطان هاى تهاجمى مانند سرطان ســينه، كليه و كولون را تأييد 
كرده بود، اما پژوهشگران بتازگى دريافتند خانم هايى كه در سنين 
يائسگى از مواد غذايى ناسالم و پركالرى مانند فست فودها استفاده 
مى كنند، بيشتر در معرض ابتلا به اين بيمارى ها هستند. در واقع 
تغذيه صحيح و متعادل يكى از مهم ترين عوامل پيشگيرانه سرطان 

محسوب مى شود. 
پژوهشــگران چند دانشــگاه مطرح ايالات متحده آمريكا از جمله 

دانشــگاه آريزونا، 
پرديــو و كاليفرنيا 
روى  بررســى اى 
وضعيــت 92 هزار 
و 295 خانم ســالم 
بين سنين 50 تا 79 
سال انجام دادند تا 
ارتباط ميان چاقى، 

تغذيه نادرست و خطر فزاينده ســرطان ها مشخص شود. طى مدت 
مطالعه ابتلا به نوعى سرطان در 9565 خانم تأييد شد. 

آنها با تقســيم دريافت انــرژى روزانه ( برحســب كيلوكالرى) 
خوراكى ها ( بجز نوشــيدنى) بر حجم و وزن غذاها توانســتند، 
غلظت يا بــه عبارتى چگالى غذايــى را تعيين كننــد كه ثابت 
مى كند افرادى كه برنامه غذايى سرشار از خوراكى هاى پرچرب 
و شيرين دارند 10 درصد بيشتر از ديگران در معرض پيشرفت 
سرطان هاى مرتبط با چاقى هســتند، حتى اگر اضافه وزن هم 
نداشته باشــند؛ اين در حالى اســت كه مصرف خوراكى هاى با 
سطح انرژى بالا توصيه نمى شود زيرا بتدريج زمينه ساز افزايش 

وزن و عوارض ناشى از آن مى شود. 
 www.Top Santé.fr:منبع

زندگى سالم

كلينيك سلامت

فناورى روزفضاى مجازى

ايسنا: يك شركت 94 ساله مستقر در اهُايو در همكارى جديد خود با محققان 
بريتانيايى توانسته است تا از گِرافن در توليد كش هاى لاستيكى بهره بگيرد. به 
گزارش ساينس آلرت، اين شــركت كه بزرگترين توليدكننده كش در دنياست، 
توانسته با اين كار، محصول اصلى خود را جاودانه سازد. اين كش هاى لاستيكى 
مى توانند چگونگى انتقال مواد غذايى از طريق زنجيره هاى عرضه را تغيير دهند، 
حمل و نقل قطعات الكترونيك شكننده را ساده تر كنند و از همه مهم تر تا هميشه 
سالم باقى مانده و دوام بياورند. گرافن داراى ويژگى خارق العاده اى است به طورى 
كه بيش از 200 برابر سخت تر از فولاد بوده كه قوى ترين ماده شناخته شده براى 

انسان است. در نوارهاى كشى گرافنى همچنين مى توان برچسب هاى سامانه «بازشناسايى با امواج راديويى» تعبيه كرد تا رنگ را 
بسته به درجه حرارت يا زمان تغيير دهند. اين كار براى فروشندگان و خريداران مواد غذايى بسيار مفيد است زيرا با ديدن كالاهايى 

كه رنگ نوار دور آن ها تغيير كرده مى توانند اين اجناس را مرجوع و خريداران نيز از خريد آن ها خوددارى كنند.

توليد كِشى كه 200 برابر محكم تر از فولاد است
 

ايسنا: وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات با بيان اينكه از فيلترشكن استفاده نمى كنم، 
گفت: مسئولان در چارچوب مقررات مى توانند درخواست رفع فيلترينگ براى خود از 
كارگروه تعيين مصاديق فيلترينگ داشته باشند. محمدجواد آذرى جهرمى با تأكيد 
بر اين كه بستن ابزارهاى ارتباطى ممكن است به عنوان يك مُسكن عمل كند اما واقعاً 
راه حل نيست، گفت: تاكنون جمع بندى ما اين بوده كه منافع پيام رسانهاى اجتماعى 
بيش از ضرر آن ها بوده است. وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات با اشاره به عضويتش در 
شبكه اجتماعى توييتر، درباره مواضعش براى رفع فيلتر يوتيوب و توييتر تصريح كرد: 
به دليل نگاه قبلى كه وجود داشته، مواضع بر بستن اين شبكه ها بوده است. اما مى شود 

اين نگاه را با احترام به فرهنگ و اطمينان دادن به مراجع، تغيير داد. خود توييتر هم پيش قدم شده و درخواست داده كه حاضر است شرايط 
ما را بررسى كرده و به فرهنگ و عقايد ما احترام بگذارد. وى گفت: اگر در شوراى عالى فضاى مجازى به جمع بندى برسند، ما مى  توانيم اين 

مسئله و چالش هاى فرهنگى آن را حل كنيم تا اين شبكه هاى اجتماعى رفع فيلتر شوند.

اينترنت بدون فيلتر براى مسئولان 

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .

سپاهى  عباسعلى  زندگى/   
يونســى     بعضــى وقت ها 
بــراى كمك به ديگــران فقط 
لازم اســت كمى خوب فكــر كنيم، اندكى 
همت داشــته باشيم و صد البته نوع دوست 
و مهربان باشيم. اين سه عنصر كه باشد بقيه 
ماجرا حل شدنى است. «نسيم نوروزى» كه 
در اصفهان زندگى مى كند شاعر و نويسنده 
خوش ذوق كودكان اســت كــه براى رفع 
محروميت فرهنگــى و ترويج كتابخوانى به 
سهم خود با كمك گرفتن از ديگران دست 
به كار شــده است و... اصلاً خودتان ماجرا را 

از زبان خودش بخوانيد.

* همه چيز از يك عكس شروع شد
ماجرا از سال 1394با روستاى «رمين چابهار» 
شروع شــد. اولين بار ديدن عكس كتابخوانى 
عبدالحكيم بهار شــاعر و فعال امور فرهنگى 
كودكان و چند كودك بلوچ، چنان شوقى در 
دلم انداخت كه فوراً به ايشان در فيسبوك پيام 
دادم كه بياييد انقلاب فرهنگى راه بيندازيم، 
دست به دست هم بدهيم و فقر فرهنگى را نابود 
كنيم و... ايشان ضمن شادى و استقبال فراوان، 

برايم دعاى خير كردند. 
يك آگهى كوچك در همان محيط گذاشــتم 
و كوبلــن كودكانــه اى را كه يك مــاه قبلش 
خودم دوخته بودم، در صفحه خودم به فروش 
گذاشتم. جالب بود كه توسط چند نفر به صورت 
مجازى خريدارى شد و اشتراك مجلات رشد و 
سروش كودكان و خردسالان را براى «رمين» 
خريدم. بعدها بعد از چاپ كتاب شعرم در نشر 
امير كبير متوجه شــدم حــق تخفيف مؤلف 
دارم و با مبلغ 500 هــزار تومانى كه اولين بار 
به دستم رسيد از انتشــارات امير كبير و آواى 

باران پك هاى 110 و 100 تايى شــعر و قصه 
را خريدم.

* علاقه مند كمك به مناطق محروم
بعد از يك سال با كمك دوستانى كه از كار من 
با خبر شــده بودند، در تربت حيدريه فعاليت 
كتاب رسانى شروع شــد. با مبالغ اندكى كه به 
دستم مى رسيد بســته ها را سفارش مى دادم. 
گزارش هايى كه به دســتم مى رسيد دلگرمى 
و شادمانى زيادى برايم به همراه داشت. بعدها 
مســئولان در تلگرام مرا پيدا كردند. به علت 
همان علاقه مندى كمك به مناطق محروم به 
صورت اتفاقى منطقه مرزى ترگور را شناختم 
و مسئولانى كه وظيفه كتاب رسانى به مناطق 
محروم و كتابخانه هاى سيار را داشتند. گاهى 
آن قدر رونمايى از كتاب هاى رســيده زيبا و 
عكس هايش ديدنى بود كه اشك در چشم هر 

بيننده اى حلقه مى زد.
متأســفانه در اين راه كمبود مالى بســيارى 
داشــتيم چون خيرين كمى همكارى مداوم 

داشتند. از طرفى چون مؤسسه ثبت نشده اى 
بوديم و دوســتانه و داوطلبانه كار مى كرديم 
دوستان از گوشه و كنار ايران پيام و درخواست 
كمك رســانى مى دادند كه در وسع من نبود. 
هر از گاهى كه مبلغى جمع مى شــد اقدام به 
خريد مجلات كــودك و نوجــوان مى كردم. 
چون هم اشــتراك آن ها ارزان تر بود، هم آن 
كه هيچ مجله اى در مناطق محروم تا آن وقت 
به دستشــان نرســيده بود. هدفم اين بود كه 
بچه ها با مجلات آشنا شوند بلكه استعدادى در 
دوردست ايران به تهران و مجلات راه پيدا كند 
و نويسنده و شــاعر خوبى از بين اين بچه هاى 

خوب پيدا بشود. 
* اهداى چند هزار جلد كتاب

نتوانستيم از كمك ناشــران زيادى استفاده 
كنيم چون ارتباط و آشــنايى با شخص بنده 
نداشتند و بيشــترين كارى كه مى شد كرد، 
اين بود كه كتاب ها را بــا تخفيف بخريم. اين 
اواخر توانســتيم با كمك خيرين، اســتادان 

ادبيات كودك و شــاعران بــه برخى مناطق 
سيستان و بلوچستان، ترگور اروميه، دزفول، 
تربت حيدريه، مشهد، كرمان و ايلام و... بالاى 
20 بسته 110تايى كتاب، و در مجموع چند 
هزار جلد كتاب بفرستيم؛ غير از اين كتاب ها 
اشــتراك مجلات كيهــان بچه ها، ســروش 
كودكان، رشــد كودك و... را بــراى بعضى از 

مناطق گرفتيم. 
منبــع مالــى مشــخصى نداريــم و گــروه 
تلگرامــى كوچكى كه به همراه دوســتان راه 
انداخته ايم نيازمند حمايت نهادهاى دولتى، 
ناشــران تخصصى كودك نوجــوان، خيرين 
و كتابخانه هــاى عمومى كشــور براى تجهيز 

كتابخانه هاى مناطق محروم است.
* هم خوشحالم هم غمگين!

حالا بعد از مدتى از انجام اين فعاليت فرهنگى 
هم خوشحالم و هم غمگين! خوشحالم از اين 
بابت كه توانستم از حق تخفيف مؤلف بودن 
خودم هرچند كم اســتفاده كنم و براى تمام 
اين مناطق كتاب بخــرم و لبخند روى لبان 
كودكان بيــاورم. اندوهگينم بــراى آن كه 
دستمان آن قدر پر نيســت كه بتوانيم همه 
مناطق را پوشــش بدهيم. مــن اگر چه تنها 
ســهمم واســطه گرى بين مردم، كودكان، 
مجلات، و ناشران و هماهنگى و پيگيرى امور 
ايشان بوده است، اما تنها وقتى كارم را تمام 
شــده مى بينم كه بدانم همه مناطق محروم 
كشورم نياز به كتابشان تأمين شده و كودكان 
با آســودگى مى توانند تحصيــل كنند و به 
درجات بالاى علمى برسند. اميدوارم كه اين 
حركت فرهنگى فراگير شــود و بدانيم هديه 
كردن دانايى به كودكان مناطق محرومى كه 
ولع خواندن و دانستن دارند، ارزشمند ترين 

هديه اى است كه مى توانيم به آن ها بدهيم.

 اينجا نسيم دانايى مى وزد

اتفاقى خوب براى محروميت زدايى فرهنگى

يكشنبه 5 شهريور 1396

 5 ذى الحجه 1438 

27 آگوست 2017  سال سى ام  
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ليگ برتر در آستانه تعطيلى 

 در دادگاه «قاتل آتنا» چه گذشت؟
حكم شيطان پارس آباد 

يك هفته ديگر صادر مى شود

گفت و گو با همسر  وحيد شيبانى
شهيد مبارزه با تروريسم

فقط مى گفتم
فداى سر على اكبر امام حسين
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فرهنگ: یک استاد دانشگاه با بیان این که تلقی ما از علم کاملاً غلط است، گفت: 
ما مسیر را اشتباه می رویم و در آینده متوجه می شویم که باید روش هایمان را در 
مواجهه با علم اصلاح می کردیم. دکتر رضا منصوری افزود: چقدر دانشگاه به اسم 
دانشگاه داریم که هیچ چیزی جز همین اسم را ندارند، حتی دریغ از یک اتاق برای 
نشستن استادان! بعد می بینیم که دانشجوی دکترا هم گرفته اند. دانشگاهی بیش 
از 100 دانشجوی دکترا جذب کرده، اما فقط دو استادیار دارد. این شوخی با علم 

است که ضرر آن را در آینده می بینیم. 

شوخی با علم به ضرر ماست

مهر: مراســم روز ایران در نمایشــگاه کتاب پکن در محل غرفه ایران برگزار شد. 
کی هام مینگ معاون انجمن نویســندگان چین نیز با بیان این که ایران در حوزه 
فرهنگ و تمدن بسیار غنی است، گفت: به عنوان اولین نفر برای حضور در نمایشگاه 
کتاب تهران در ســال ۲01۹ که چین مهمان ویژه آن نمایشــگاه است ثبت نام 
می کنم و دیگر نویســندگان کشورم را نیز برای حضور در نمایشگاه کتاب تهران 
تشویق می کنم. در برنامه روز ایران، هوشنگ مرادی کرمانی و جعفر شیرعلی نیا، 
نویسنده دفاع مقدس نیز بخش هایی از داستان های خود را برای حاضران خواندند.

مراسم روز ایران در نمایشگاه کتاب پکن برگزار شد

فرهنگ: جایزه کتاب سال شــعر جوان)جایزه قیصر امین پور( پس از چندسال 
تعطیلی، امســال برگزار خواهد شــد. بیوک ملکی، مدیرعامل دفتر شعر جوان با 
اعلام این خبر به خبرنگار ما افزود: شاعران جوانی که سن آن ها زیر سی سال است، 
می توانند در این جایزه شرکت کنند. شاعران جوان برای ارسال کتاب های خود تا 
پایان شهریورماه امسال فرصت دارند. ملکی با بیان این که سعی می کنیم مراسم 
پایانی جشنواره در آبان ماه و در سالروز درگذشت قیصر امین پور برگزار شود، گفت: 
دو تیم داوری، کتاب های رسیده را در مراحل مقدماتی و نهایی داوری خواهند کرد.

جایزه کتاب سال قیصر امین پور برگزار می شود

رئیس جهاد دانشگاهی در گفت وگو با قدس:

 نقشه جامع علمی کشور ناقص تصویب شد

 فرهنگ/ زهره کهندل   عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی معتقد است: نقشه جامع علمی کشور در دولت 
دهم به صورت ناقص تصویب شد. حمیدرضا طیبی در گفت وگو با خبرنگار ما خاطرنشان کرد: همان زمان 
اصرار داشتم که نگاشت نهادی برای این نقشه تدوین شود، یعنی مسئولیت های همه دستگاه ها در این سند 
به طور دقیق مشخص شود تا کارکردی روان بین سیاستگذار عالی، برنامه ریزان اجرایی و مجریان، حامیان قانونی و مالی 
و ناظران وجود داشته باشد، اما این نگاشت نهادی به علت برخی اختلافاتی که بین وزارت علوم و معاونت علم و فناوری 
ریاست جمهوری وقت وجود داشت، نهایی نشد و رها شد. البته قرار شد روی این موضوع کار شود اما نشد. اگر این نگاشت 

نهادی انجام می شد، بخشی از مشکلات حل می شد.
به باور رئیس جهاد دانشگاهی، بخش دیگر مشکلات هم به دلیل ضعف در حضور فعال دولت در تهیه نقشه و اجرایی کردن 
آن است. درواقع دولت، خودش را موظف و مقید نکرده بود که نقشه تصویب شده ازسوی شورای عالی انقلاب فرهنگی را 
موبه مو اجرا کند. طیبی اظهار داشت: اما در دولت یازدهم، نقش جهاد دانشگاهی در نقشه جامع علمی  کشور را مشخص 

کردیم و 7 مأموریت برای جهاد دانشگاهی در شورای راهبری نقشه جامع علمی کشور به تصویب رسید.
او توضیح داد: نقشه های راه عملیاتی شدن این مأموریت ها به دبیرخانه شورای عالی انقلاب فرهنگی ارائه شد، همچنین 
ازطریق دولت و برنامه ششــم توسعه، سه ماده را در برنامه پنج ساله گنجاندیم که یک ماده در مورد اجرایی شدن نقشه 
جامع علمی کشــور به وسیله ســازمان برنامه و بودجه با تمهید امکانات هست و دو ماده دیگر هم درباره انتقال فناوری و 
صنایع ریلی و آب شیرین کن ها است که جزو برنامه های دولت در برنامه ششم توسعه به شمار می رود و جهاد دانشگاهی، 

متولی انتقال این فناوری است.

گفت و گو

گفت و گو با همسر وحید شیبانی شهید مبارزه با تروریسم 

فقط می گفتم 
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مظلومانه  روایتی  ساحل عباسی   فرهنگ/   
از زندگی شــهیدی که چشم انتظار تولد پسرش 
بود اما دســت روزگار او و پسرش را قبل از اینکه 
چشمشان در چشــم هم گره بخورد، از هم جدا 
کرد و نیز مادر و همســری که حتی نتوانستند 
آخرین بار روی شــهید را ببوســند. سیده عذرا 
علوی که زینب ســادات نامیده می شود، در این 
گفت وگو زندگی و شهادت مظلومانه شهید وحید 
شــیبانی را در لحظات کوتاه پیش رو برای ما به 

تصویر می کشد. 
ســیده زینب درباره همســرش می گوید: شهید 
وحید شــیبانی مهنــدس مخابرات در ســپاه 
پاسداران انقلاب اســلامی  بود و اول اسفند ۹1 
در جاده کردســتان به فیض شهادت نائل شد. او 
مردی آرام و بســیار صبور بود. همیشه می گفتم 
آقاوحیــد مصداق این حدیث معروف اســت که 
نه با چیزی زیاد اندوهگین می شــود نه با چیزی 
بسیار خوشــحال.  مادر آقاوحید زنی پاکدامن و 
مؤمنه است که بعد از فوت همسرش فرزندانش 
را زینب گونــه بزرگ کرده اســت. مادر شــهید 
همواره مطرح می کند که به یاد ندارد بدون وضو 
به بچه هایش شیر یا غذا داده باشد. روزهای اول 
آشــنایی با آقاوحید، به یاد دارم که مادر همسرم 
بــه من گفت که زینب ســادات! زندگی با وحید 
بسیار آسان اســت زیرا آدم ایرادگیری نیست و 
عصبانی نمی شــود. در 8 ســالی که با او زندگی 
کردم، هیچ گاه  از دســت من عصبانی نشد و مرا 

اذیت نکرد. 

 چه شد که زینب سادات نامیده شدم 
خانم علوی ادامه می دهد: من در دوران مجردی 
در کلاســی آموزشی بودم و دوستانم آنجا به من 
می گفتند به شما می آید که اسمت زینب باشد. 
خانم ها مرا با اســم زینب به مادر همســرم )که 
آنجا مرا برای وحید پســندیده بود( معرفی کرده 
بودند. بنابراین از همان شب خواستگاری تا لحظه 

شهادت همسرم اسم من زینب شد. سال 83 به 
عقد هم درآمدیم و سال بعد زندگی مشترکمان 
آغاز شــد تا اینکه خداوند در ســال 87 »فاطمه 
حورا« را به ما هدیه داد که زمان شهادت پدرش 
4 سال و نیمش بود. آقاوحید خیلی دوست داشت 
فرزند پســر داشته باشــد زیرا پدر، پدربزرگ و 

عمویش فوت شده بودند. 

خداونــد نیز چنیــن لطفی در حق مــا کرد. او 
هنگامی  که متوجه شــد خداوند به ما پسر داده، 
بسیار خوشحال شد. یادم هست که همه خانواده 
را دعوت کرد و ولیمــه داد. از ماه هفتم بارداری 
تا ماه هشــتم که به فیض شــهادت رسید، دائم 
می گفت طاقت ندارم، دلم می خواهد پسرم زودتر 
بــه دنیا بیاید تا او را ببینم. ولی این پدر و پســر 
نتوانستند حتی برای یک بار همدیگر را در آغوش 

بکشند. 

 رد پای گروه تروریستی پژاک 
او می افزاید: ایشــان که برای انجام مأموریتی به 
کردستان رفته بودند، به گفته شاهدان عینی، بر 
اثر انفجار مواد منفجره درون خودرو به شــهادت 
رسید. شاهدان این انفجار را به گروه پژاک نسبت 
دادند و ما و خانواده سایر شهدایی که دراین حادثه 

جان باختند، تنها از روی اســتخوان ها توانستیم 
شهدایمان را شناسایی کنیم. بنیاد شهید همسرم 
را شــهید اعلام کرد و ایشان در کنار سایر شهدا 
در قطعه 50، ردیف 107، کنار شهدای خبرنگار 

سانحه هوایی آرمید. 
پسرم »محمدوحید« بعد از چهلم پدر شهیدش به 
دنیا آمد. من دلم می خواست اسم پسرم را حسین 
بگذارم  و مادرم می خواست اسمش را امیرعباس 
بگذارم. اما ســحرگاه روزی که پسرم به دنیا آمد، 
خواب دیدم که با مادرم در بیمارســتان هستم. 
گویی ملائکه ۲ بچــه را به من و مادرم دادند. به 
نوزاد مادرم گفتند او را امیرعباس بنامید اما نوزاد 
مرا وحید صدا کردند. هرقــدر تلاش کردم او را 
وحید بنامم، ثبت احوال مخالفت کرد بنابراین او را 

محمدوحید نامیدم.  
                  

 از دنیا دل برید و رفت 
چند ماه قبل از شهادت، یک روز آقاوحید آمد و 
گفت شناسنامه ات را بردار، بیا برویم، می خواهم 
خانه را به نامت کنم. تعجب کردم وگفتم ضرروتی 
ندارد. اینجا برای همه ماســت.از من انکار و از او 
اصــرار اما آقاوحید مرا با خود بــرد و ارثی که از 
عمویش به او رسیده بود )به علت اینکه عمویش 
وارثی نداشــت( را به من داد و گفت برای خودت 
طلا بخر. هرچنــد که ابتدا مخالفــت کردم اما 
در نهایــت به دل او راه آمــدم. بعد از اینکه همه 
دارایی اش را به نام ما کرد، گفت من مهریه ات را 
دادم و پول طلایی که به شــما دادم، اجاره خانه 
من است. پس من مستأجر شما هستم و از خودم 
چیزی در این دنیا ندارم. آقاوحید راست می گفت، 
گویی آماده رفتن و شهادت بود و خود را از تعلقات 
دنیا رهانید.  شب خواستگاری پدرم اصرار داشت 
که مهرم 313 ســکه باشد اما آقاوحید که دلش 
می خواســت رهبرمعظم انقلاب ما را با 14 سکه 
عقد کنند، اصرار می کرد. اما پدرم همچنان روی 
حــرف خودش بود حتی نزدیک بود ازدواج ما به 

هم بخــورد. به یاد دارم به آقاوحید گفتم اگر مرا 
می خواهید، با درخواســت پدرم موافقت کنید. 
بعد از ازدواج من مهرالســنه حضرت زهرا)س( را 
برمی دارم و بقیه را به شــما می بخشم. سال بعد، 
شب تولد حضرت علی)ع(، زمانی که برای مراسم 
اعتکاف می رفتم، مهریه ام را در برابر مسجد علی 
بن حســین)ع( در برابر شهدای گمنام به ایشان 

بخشیدم و همان 14 سکه باقی ماند. 
شــب قبل از اینکه خبر شهادت آقاوحید را به ما 
بدهند، از خواهرم خواستم برای چیدن سیسمونی 
نوزادم به منزل ما بیاید. آن شــب تا دیروقت کار 
کردیم امــا همة ما دل آشــوب بودیم و تا صبح 
نخوابیدیم. تلفن ثابت منزل به علت کابل برگردان 
قطع شده بود. صبح آن شب تلفن همراهم مدام 
زنگ می خورد و همه از آقاوحید می پرسیدند. بعد 

از اینکــه پدر و مادرم از ســر کار آمده بودند، به 
منزل ما آمدند. کم کم متوجه شدم که این رفت و 
آمدها عادی و طبیعی نیست. ابتدا به من گفتند 
که آقاوحید تصادف کرده و سپس گفتند به کما 
رفته اســت و در نهایت گفتند کشته شده است. 
اما من در همه موارد فقط می گفتم مرا ببرید که 
شــهیدم را ببینم. حتی وقتی اورژانس به خاطر 
وضعیــت بارداری ام به منزل آمد، اجازه ندادم که 
فشارم را بگیرند. در نهایت همسر یکی از دوستانم 
که همکار وحید بود، با صراحت به من گفت پیکر 
آقاوحید سوخته و چیزی برای دیدن نمانده است. 
یاد آن قد و بالای زیبا و صورت آسمانی اش افتادم. 
شهید وحید به قول همکاران 40 دقیقه در آتش 
سوخته بود. با شنیدن این موضوع فقط می گفتم 

فدای سر علی اکبرِ امام حسین)ع(.

گــزارش خبری

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی:
دانشگاه آزاد جای سیاسی بازی نیست

 فرهنگ/ صباکریمی   نخستین نشست خبری فرهاد رهبر به عنوان 
رئیس دانشگاه آزاد اســلامی و حجت الاسلام کلانتری، معاون فرهنگی 

دانشگاه آزاد روز گذشته در سازمان مرکزی این دانشگاه برگزار شد.

وی با اشــاره به مطرح شدن فضای سیاسی در دانشگاه عنوان کرد: من 
سابقه کار در معاونت اقتصادی وزارت اطلاعات دارم و با دزدها، قاچاقچی ها 
و مفسدان مبارزه می کردم و کسانی که این موضوعات را مطرح می کنند، 
از سابقه من می ترسند و می دانند که من توانایی زیادی در شناسایی آن ها 

دارم و به خوبی می توانم آن ها را از صحنه کنار بزنم.
رهبر در ادامه افزود: باید ببینید به چه فعالیتی امنیتی کردن گفته می شود. 
یک زمانی می گفتند فضای دانشگاه تهران امنیتی شده است. بله! در همان 
زمان دانشگاه تهران تبدیل شده بود به پارکینگ مغازه داران خیابان انقلاب 
و ما برای جلوگیری از این اتفاق اعلام کردیم که دانشجویان باید با کارت 

دانشجویی وارد دانشگاه شوند. آیا این کار امنیتی کردن دانشگاه است؟
وی تأکید کرد: ازطرفی این را هم باید بگویم که دانشــگاه آزاد نمی تواند 
فضایی برای فعالیت های سیاسی کارانه و کسانی که می خواهند بازی های 
سیاسی راه بیندازند، شود. من معتقدم دانشگاه آزاد متعلق به مردم است 
و مردم هم وامدار هیچ حزب و جناحی نیســتند. فضای دانشــگاه جای 
نظریه پردازی، تضارب آرا و گفت وگوست اما جایی برای بازی های سیاسی 
و سیاسی کاری نیست. دانشجو نباید پیاده نظام یک حزب سیاسی باشد، 
بلکه دانشجو باید یک فعال و آگاه سیاسی باشد و اعتقاد ما بر این است که 
دانشگاه باید زمینه فعالیت سیاسی و افزایش آگاهی سیاسی را فراهم کند. 
بنابراین اگر ما مجری قانون هستیم، موظفیم اگر کسی فعالیتی خارج از 
قانون داشــت آن را ممنوع کنیم؛ چراکه سیاسی کاری سم مهلکی برای 
اداره امور کشــور است و در اینجا استفاده از توان حزبی در دانشگاه آزاد 

مطرح نیست بلکه استفاده از توان ملی مطرح است.

 از تجربه محسن هاشمی استفاده خواهیم کرد
رهبر درباره همکاری با محســن هاشمی گفت: محسن هاشمی در این 
دانشگاه مسئولیت معاونت عمرانی را برعهده داشته و ما نیازمند همکاری 
با وی هستیم. ضمن این که از همه افرادی که مسئولیت در معاونت های 
دانشگاه داشتند، نیز درخواست همکاری داریم. محسن هاشمی اطلاعات 
خوبی از سابقه عمرانی دانشگاه دارد و حتماً به عنوان مشاور از وی استفاده 
می کنیم البته فعالیت در شــورای شــهر قطعاً وقت زیادی برای او باقی 
نمی گذارداما ما تجربه مهندس هاشمی را به سادگی از دست نخواهیم داد.

رهبر در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تغییر ساختار دانشگاه ها 
تصریح کرد: ما این تغییر ساختار را با هدف کاهش هزینه ها درنظر گرفتیم 
که به دنبال چابک سازی و کوچک کردن معاونت ها برویم. ساختار دانشگاه 
برای کنترل هزینه ها باید کوچک ســازی شــود و این موضوع را از ستاد 
دانشگاه آغاز کردیم. در گذشته ستاد دانشگاه دارای 50 واحد اداری بود 
که این میزان در حال حاضر به 40 واحد رسیده است و درحال بازنگری 
مجدد این واحدها هســتیم. وی با اشاره به افزایش 10 درصدی شهریه 
دانشــگاه ها گفت: الگویی درنظر گرفته شــده که طبق آن برای شهریه 
برخی رشته ها تا 50 درصد تخفیف بدهیم و برای برخی از مناطق محروم 
تخفیف های ویژه درنظر بگیریم. امسال شهریه ثابت را تغییر ندادیم، شهریه 
متغیر 10 درصد تغییر کرده و در مصوبه شهریه دانشجویان پزشکی هم 
اصلاحات خوبی انجام شده است. در ادامه حجت الاسلام کلانتری، معاون 
فرهنگی دانشگاه آزاد با اشاره به شکستن حریم دانشگاه ها و نحوه مقابله 
با افراد ساختارشکن عنوان کرد: برنامه ما جلوگیری از هنجارشکنی های 
سیاسی و فرهنگی در دانشگاه است و افرادی که حریم شکنی می کنند، 
در چارچوب قانون با آن ها برخورد می کنیم و افرادی که سیاسی بازی راه 
بیندازند، در چارچوب قانون با آن ها برخورد می شود. کلانتری در بخش 
دیگری از سخنان خود تأکید کرد: هیئت رئیسه دانشگاه یکی از مهم ترین 
اهداف خود را توجه همه جانبه به شــاخص های علوم انسانی و بومی قرار 
داده است. نباید فراموش کنیم که اگر دانشگاه مشکل داشته باشد، جامعه 
به سمت انحراف می رود و قطعاً فرهنگ موردتوجه همه ارکان مدیریتی 

دانشگاه آزاد است و ما برای این مهم، برنامه های جامعی خواهیم داشت.

آنچه می خوانید

به گفته شــاهدان عینــی، بر اثر 
انفجار مواد منفجره درون خودرو 
به شــهادت رسید. شاهدان این 
انفجــار را به گروه پژاک نســبت 
دادنــد و مــا و خانــواده ســایر 
شــهدایی که در ایــن حادثه جان 
باختند، تنها از روی اســتخوان ها 
توانستیم شهدایمان را شناسایی 

کنیم 
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نمایشگاه گروه عکس پودیوم
عکس: علیرضا فراهانی

احتمال پخش »هزار افسان« از تلویزیون وجود دارد 

بازخوانی داستان های شاهنامه با کمک پویانمایی 

مهر: انیمیشــن »هزار افســان« با روایتی از داستان های کتاب شاهنامه نوشــته و ساخته می شود. عباس 
جلالی یکتا کارگردان این اثر پویانمایی گفت: »هزار افسان« یک پروژه از شاهنامه فردوسی است که توانسته 
در جشنواره های مختلف موفقیت هایی کسب کند. برای انتخاب داستان این انیمیشن بیش از یک سال تحقیق 
شده است و قرار بود تعدادی از داستان های شاهنامه بدون کلام به تصویر کشیده شود و هر داستان در ۷ دقیقه طراحی شود. 
البته این پروژه می توانست سخت باشد، به این دلیل که هر داستان از شاهنامه ابیات بسیاری دارد که باید در زمان کوتاهی 
به تصویر کشیده می شد. این کارگردان سینمای انیمیشن توضیح داد: اولین قسمت از این مجموعه توانست جوایز مختلفی 
را از آن خود کند که شامل پروانه زرین بهترین کارگردانی از جشنواره فیلم کوتاه اصفهان، تندیس بهترین کارگردانی از 
جشنواره فیلم کوتاه سما، جایزه ویژه هیئت داوران از جشنواره فیلم کوتاه موج کیش و نامزد بهترین کارگردانی در جشنواره 
فیلم شهر است. وی بیان کرد: به تازگی برای حضور بین المللی این انیمیشن اقدام کرده ایم که به جشنواره هایی در کشورهای 
آمریکا، برزیل و تایلند راه یافته است. همچنین در زمینه پخش بین الملل با یک شرکت پخش رایزنی کردیم تا این انیمیشن 

در شبکه های اینترنتی نمایش داده شود.
جلالی یکتا گفت: مجموعه انیمیشــن »هزار افســان« قرار است در ۹ قسمت ۷ دقیقه ای ساخته شود که هر قسمت یک 
داســتان متفاوت از شــاهنامه را به تصویر می کشد. البته تا امروز ۶ قسمت از این مجموعه ساخته شده است و اگر به ۱۳ 
قسمت برسد، در تعطیلات نوروز از تلویزیون پخش می شود. وی توضیح داد: موسیقی این مجموعه در ابتدا توسط احمد 
پژمان ساخته شد، اما در حال حاضر میلاد موحدی ساخت موسیقی را برعهده گرفته است. اولین قسمت این مجموعه درباره 

»خوان هفتم« شاهنامه است، همچنین در تلاش هستیم تا داستان های کمتر شنیده شده از شاهنامه را به تصویر کشیم.

دنیای پویا نمایی چهره - خبر

ایسنا: مسعود زنده روح کرمانی، عضو هیئت مدیره انجمن عکاسان ایران درباره 
نامه دفتر هنرهای تجسمی وزارت ارشاد خطاب به انجمن های هنری و درخواست 
از آن ها برای ارائه پیشنهادهایشان با هدف برگزاری مستمر دوسالانه های هنری، 
اظهار کرد: این طبیعت یک کار است و وزارت ارشاد باید زودتر، روشن تر و واضح تر 
این کار را انجام می داد. وزارت ارشاد باید به انجمن های تخصصی هنری اعتماد 
کند. دوسالانه ها خیلی روشن و واضح باید براساس یک توافق نامه، به انجمن هایی 

که توانایی برگزاری دوسالانه را دارند، واگذار شوند.

برگزاری دوسالانه ها به انجمن ها واگذار شود

فارس: داریوش اسدزاده بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون گفت: فعالیت جسمی 
زیادی ندارم و بیشتر در خانه هستم. دیگر شرایط جسمی اجازه نمی دهد فعالیت 
تصویری داشته باشــم. وی گفت: دیگر کار تصویر)ســینما و تلویزیون( قبول 
نمی کنم . فعالیت جســمی زیادی ندارم و بیشتر در خانه هستم. دیگر شرایط 
جسمی اجازه نمی دهد فعالیت تصویری داشته باشم. معمولاً شب ها خواب کاملی 
ندارم و روزها بیشــتر می خوابم و به خاطر شرایط جسمی ام نمی توانم کار کنم. 

دوستان کارهایی را پیشنهاد کردند اما نمی توانم بپذیرم.

دیگر بازی نمی کنم

میزان: عبدالرضا اکبری بازیگر تلویزیون و سینما گفت: امسال بیشتر فعالیت هایم 
به عرصه تئاتر خلاصه شده و حرکت به سمت تئاتر خودخواسته بوده است؛ چراکه 
من سال ها از این عرصه فاصله گرفته بودم. وی تصریح کرد: اگر شرایط موجود 
در سینما بهبود پیدا نکند و فیلم نامه های خوبی پیشنهاد نشود، هیچ وقت به سمت 
سینما نمی روم. حرفه بازیگری مخصوص افرادی است که خاک صحنه خورده اند، 
اما متأســفانه کنار گذاشته و دربه در شــده اند و در چنین شرایطی کسانی کار 

می کنند که فعالیتشان خرید و فروش ماشین یا ملک بوده است.

دلالان ماشین فیلم ساز سینما شده اند!

 هنــر/ محمدعلی میرزایــی  همه ســاله 
فستیوال ها و جشنواره های مختلفی در حوزه های 
مرتبط با سینما برگزار می شود که یکی از تازه ترین 
جشنواره ها، جشنواره فیلم سلامت است که امسال 
دومین دوره خود را طی می کند. این جشــنواره 
را مؤسسه آوای هنر سلامت با همکاری معاونت 
اجتماعی وزارت بهداشت و درمان، با هدف نمایش 
آثار ایرانی با محوریت نقش ســلامت در زندگی 
انســان و با شعار »زندگی سالم، با نشاط و امید« 

برگزار می کند.
دومین جشنواره ملی فیلم ســلامت درراستای 
یکی از برنامه های مهم نظام سلامت کشور، یعنی 
آگاه سازی و آموزش خودمراقبتی به افراد جامعه 
با هدف پیشــگیری از بیماری ها و درمان صحیح 

آن ها، از ۱ تا 5 شهریور ۹۶ برگزار می شود.
آشنایی مخاطبان و آحاد جامعه نسبت به اهمیت 
ســلامت فردی، جامعه و محیط پیرامون، توجه 
دادن هنرمنــدان و ســینماگران ایرانی درجهت 
ضرورت تولید آثار متناســب و مرتبط با موضوع 
سلامت، تقدیر از فعالان و سازندگان آثار تصویری 
مرتبط با حوزه ســلامت و ترغیب ســازمان های 
مردم نهاد و دولتی برای اســتفاده از توان سینما 
برای فرهنگ سازی عمومی از اهداف این جشنواره 

اعلام شده است.
ایــن جشــنواره در چهــار بخــش »فیلم های 
سینمایی«، »مستند«، »برنامه های تلویزیونی« و 

بخش »دانشجویی « برگزار می شود. 

 فرهنگ سازی برای  بهبود کیفیت زندگی
دبیر جشنواره، ابراهیم داروغه زاده در گفت وگویی 
با خبرنگار ما در رابطه با ارزیابی خود از کم وکیف 
جشنواره فیلم سلامت در دومین دوره خود با بیان 
این که وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به 
این نتیجه رسیده که برای ارتقای سلامت جامعه و 
کاهش هزینه های درمانی و پیشگیری از بسیاری 
بیماری ها، نیاز به تغییر سبک زندگی داریم، گفت: 
بیشــتر بیماری هایی که در جامعــه وجود دارد، 
به علت ســبک غلط زندگی است و برای تصحیح 
ســبک زندگی، نیاز به آموزش و فرهنگ ســازی 

اســت. برای این که بتوانیم آموزش فراگیر انجام 
دهیــم، نیاز به رســانه هایی داریم که با مخاطب 
عام در ارتباطند و سینما و تلویزیون و فیلم سازان 
می توانند بازوی وزارت بهداشت برای این آموزش و 
فرهنگ سازی باشند و سطح سواد سلامت جامعه 
را افزایش دهند که درنهایت منجر به تغییر روش 

زندگی و سلامت بیشتر و بیماری کمتر می شود.
داروغه زاده در ادامه می گوید: یکی از کارهایی که 
وزارتخانه در پیش گرفت، برگزاری جشنواره ای بود 
که بتواند همه فیلم سازان و اهالی رسانه را درکنار 
هم جمع کرده و آن ها را به حوزه سلامت تشویق 
و ترغیب کند و درطول برگزاری جشــنواره، یک 
ارتباط نزدیک بین سینماگران و کارشناسان حوزه 
سلامت و اساتید دانشگاه ایجاد کند تا فیلم هایی 
که در آینده ســاخته می شــوند، بتوانند ارتباط 

بیشتری با سلامت داشته باشند.

 وی با اشــاره به این که در دوره اول جشنواره که 
سال گذشته برگزار شد، با اقبال خوب سینماگران 
و اهالی رســانه روبه رو بودیم، ادامه می دهد: این 

استقبال منجر به این شد که جشنواره ادامه پیدا 
کند و علاوه بر فیلم ســازان و دانشــجویان حوزه 
ســلامت، مردم هم اســتقبال خوبی از جشنواره 
کنند. هدف اصلی ما این بود که ازطریق آموزش 
و فرهنگ ســازی درســت، تأثیر مثبت در بهبود 

کیفیت زندگی مردم بگذاریم.
از دبیر جشــنواره می پرســیم وزارت بهداشت تا 
چه اندازه توانسته بستر مناسبی برای فیلم سازان 
و جشنواره ســلامت ایجاد کند؟ که او در پاسخ 
می گویــد: یکی از فعالیت های وزارت بهداشــت، 
برگزاری جشــنواره هایی با ایــن موضوع و ایجاد 
ارتباط با فیلم سازان ازطریق این جشنواره هاست 
و فعالیت دیگر، حمایت از فیلم ها و مجموعه های 
تلویزیونی است که درطول سال تولید می شوند. 
بخش مهمی از وظیفه وزارت بهداشــت، آموزش 
درجهــت ارتقای دانش ســلامت مردم اســت. 

همین که جشنواره توانسته است نظرات فیلم سازان 
را به خود جلب کند تا با کارشناسان حوزه سلامت 
ارتباط خوبــی برقرار کنند، به نظــرم کار خوبی 
اســت، چراکه کار رسانه ای و فیلم سازی، یک نوع 

سرمایه گذاری در حوزه سلامت است. 

 جشنواره  ها مشکلات بودجه ای دارند
او در پاسخ به این سؤال ما که آیا وزارت بهداشت 
ردیف بودجه خاصی را برای این جشنواره درنظر 
گرفته است؟ با تأکید بر این که هزینه ها از ردیف 
محل های آموزشــی پرداخت می شود، می گوید: 
طبیعتاً این گونه جشــنواره ها مشکلات بودجه ای 
دارند، البته وزارتخانه های تخصصی بخشی از این 
بودجه ها را تأمین می کنند، اما بعضی مواقع می توان 
از هزینه های زیاد جلوگیری کرد و با منابعی که از 
این صرفه جویی ها حاصل شــده، کارهای بزرگی 
کرد. مثلاً ســریال هایی برای ارتقای سطح دانش 
سلامت مردم ساخت، مانند سریالی به نام »پریا« 
که با حمایت وزارت بهداشت ساخته شد و در آن 
درباره آمــوزش جلوگیری از ابتلا به بیماری ایدز 
فرهنگ سازی شد. بودجه های مشخصی برای این 
موضــوع وجود دارد و ما ظرفیتــی برای آموزش 
همگانی به نام رسانه ملی داریم که باید بیشتر در 

این حوزه سرمایه گذاری کرد.
داروغه زاده با اشاره به این که همه ساله جشنواره ها و 
فستیوال های مختلفی در کشور برگزار می شود که 
هرکدام کارکرد خود را دارند، درباره وجوه تشابه 
و تمایز جشنواره ملی سلامت با دیگر رویدادهای 
هنری که هرســال برگزار می شود، بر موضوعیت 
جشــنواره تأکید کرده و می گوید: جشنواره هایی 
مانند جشــنواره فیلم فجر یا جشنواره فیلم های 
مستند، جشــنواره های موضوعی نیستند، بلکه 
جشــنواره های هنری اند، اما جشنواره  موضوعی 
مانند ســلامت، رویکردی دیگر به سینما و هنر 
دارد. در جشنواره های هنری، اصل بر فرم هنری 
اثر است، ولی انتخاب های ما براساس موضوع است 
نه فرم و قالب، و فیلم هایی که با موضوع سلامت 
ساخته شده اند، می توانند در این جشنواره شرکت 

کنند.

خبر روز

انتقاد دبیر جشنواره نمایش های آیینی و سنتی 
از نهادهای دولتی 

غیرت فرهنگی تان کجا رفته است؟
هنر: نشســت خبری هجدهمین جشنواره نمایش های آیینی و سنتی 
روز گذشته با حضور داوود فتحعلی بیگی، دبیر جشنواره، محمدحسین 
ناصربخــت، دبیر بخش ســمینار و قائم مقام دبیر و آراســب احمدیان، 

مدیرعامل مؤسسه خیریه محک  در مجموعه تئاترشهر برگزار شد.

فتحعلی بیگی در این نشســت بــا بیان خاطراتــی از هنرمندانی چون 
زنده یادان هاشــم فیاض، سعدی افشــار، مصطفی عرب زاده و حسین 
کسبیان که در دوره های گذشته با این جشنواره همراه بوده اند، گفت: در 
طی مسیر حفظ سنت های نمایشی، هیچ دانشکده ای به ما لبیک نگفت و 
حتی سازمان میراث فرهنگی نیز با ما مشارکت نکرد. بخش های مختلف 
جشــنواره رفته رفته اضافه شدند و ما در این دوره 55۰ درخواست برای 
حضور در جشنواره داشتیم. درواقع از ۱۲ تقاضا در دوره اول به 55۰ تقاضا 
در دوره هجدهم رسیدیم. وی با تأکید بر این که آیندگان باید بدانند ما چه 
مسیری را طی کرده ایم، گفت: در اولین دوره جشنواره، فقط ۱۲ گروه از 

شهرستان و تهران حضور داشت. 
او با انتقاد از وزارت علوم گفت: با وجود پیگیری ها و فریادهای ما، وزارت 
علوم هنوز یک رشــته برای نمایش های ســنتی آیینــی در واحدهای 
درسی نگنجانده است. همچنین سازمان میراث فرهنگی که پژوهشکده 
مردم شناســی دارد، به اندازه یک برگ با ما مشــارکت نکرده است. فقط 
آمدند تعزیه را ثبت کردند، اما بعد دیگر هیچ قدمی برای آن برنداشتند و 

من نمی دانم غیرت فرهنگی کجاست؟
وی با دفاع از انتخاب های هیئت انتخاب جشنواره گفت: هرکس کاری ارائه 
کرده و با سیاست های جشنواره همخوان بوده، مورد استقبال قرار گرفته 
و اگر برخی کارها پذیرفته نشدند، از دلایل آن این بود که با سیاست های 
جشنواره همخوان و همگام نبوده اند؛ چراکه ما این جشنواره را به منظور 
حفظ و اشاعه آیین های سنتی برگزار می کنیم، ما هیچ رقم حب و بغض 
و دوســتی و دشمنی در کارمان وجود ندارد و از هر پیشکسوتی که هم 
دوست داشته باشد در جشنواره باشد، استقبال می کنیم. او همچنین با 
اشــاره به این که در این دوره از جشنواره در بخش اجرای مجالس تلاش 
شده مجلس های غریب که کمتر اجرا می شوند پذیرفته شوند و دو تعزیه 
هــم به اعیاد قربان و غدیر اختصــاص دارد، درباره نبود آثار صحنه ای از 
کشورهای خارجی توضیح داد: در این دوره آثاری که ارائه شدند ضعیف 
بودند، ضمن این که آیین امری اســت که در آن نمی توان دخل و تصرف 

کرد و برخی از نمایش های آیینی با فرهنگ کشور ما همخوان نیست. 

با ابراهیم داروغه زاده، دبیر دومین جشنواره فیلم سلامت

برای ما موضوع فیلم مهم است، نه فرم و قالب

آنچه می خوانید

سینما و تلویزیون و فیلم سازان 
می توانند بازوی وزارت بهداشت 
برای آمــوزش و فرهنگ ســازی 
باشــند و ســطح ســواد سلامت 
جامعــه را افزایــش دهنــد کــه 
درنهایــت منجر بــه تغییر روش 
زندگی و سلامت بیشتر و بیماری 

کمتر شود
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خط حادثه

وقوع بيشترين كلاهبردارى ها 
در خراسان رضوى

خط قرمز: معــاون مبارزه با جعل و كلاهبردارى پليــس آگاهى ناجا گفت: 
در چهار اســتان خراسان رضوى، آذربايجان شــرقى، البرز و فارس بيشترين 

كلاهبردارى ها رخ مى دهد.
 ســرهنگ محمدرضا اكبرى، گفت: در پنج ماه اول امسال، در حوزه مبارزه با 
جعل 104 درصد و در پنج ماه مدت مشابه سال گذشته 83 درصد كشف انجام 
شده كه شاهد افزايش كشفيات در اين رابطه هستيم. وى با اشاره به كاهش 10 
درصدى وقوعات جعل در اين مدت، گفت: ميزان كشفيات در اين مدت نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته 13 درصد افزايش پيدا كرده است.
معاون مبارزه با جعل و كلاهبردارى پليس آگاهى ناجا گفت: بيشترين وقوعات 
جعــل به ترتيب مربوط به جعل اســناد و مدارك بانكى نظيــر ايران چك، 
اسكناس، اوراق بهادار، چك هاى بانكى، افتتاح حساب با مدارك جعلى؛ اسناد 
مالكيتى، مدارك و اوراق شناسايى، مهر و علائم شركت هاى دولتى و خصوصى، 

مدارك و اوراق دولتى و... است.

شرور مواد فروش با شليك پليس 
زمينگير شد

خط قرمز: با شليك گلوله پليس 
نيشــابور يكــي از اراذل و اوباش 
ســابقه دار اين شهرستان كه در 
زمينــه توزيع مــواد مخدر هم 

فعاليت داشت، دستگير شد.
فرمانده انتظامي نيشابور در اين 
بــاره گفت: ســاعت 14:33 روز 
جمعه با كسب خبري مبني بر 

مخفي شدن يكي از اراذل و اوباش كه در زمينه توزيع مواد مخدر فعاليت دارد، 
در داخل باغي در يكي از روســتاهاي حاشيه شهر نيشابور بلافاصله مأموران 
اين فرماندهى با هماهنگي قضائي به محل اعزام شدند. سرهنگ حسين بيات 
مختاري خاطر نشان كرد: مأموران دايره اطلاعات و عمليات پليس مبارزه با مواد 
مخدر پس از محاصره باغ، دو نفر را دستگير كردند كه متهم اصلي با مشاهده 
مأموران با وجود هشــدارهاي مكرر و صدور دستور ايست، توجهي نكرد و به 
سمت مأموران حمله ور شد كه مأموران با رعايت قانون بكارگيري سلاح، پس 
از شليك چند تير هوايي او را زمينگير كردند.  وى با اشاره به ابراز خرسندى 
اهالى روستا از دستگيرى متهم تصريح كرد: اين متهم 31 ساله تحت الحفظ 

توسط عوامل امدادي به بيمارستان منتقل شد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دستگيرى كارمند قلابى 
در روز كارمند 

خط قرمز: كارمند جعلى در حالى كه ده سال كار كرده 
بود مشخص شد كه هويتش جعلى بوده است. 

سرهنگ حسينى، رئيس پليس آگاهى استان مركزى 
در اين باره گفت: كارمندى كه با جعل مدرك تحصيلى 
در يك شركت خصوصى استخدام و در حدود 10 سال 
با اين شــركت فعاليت مى كرد در تحقيقات كارآگاهان 
پليس دستگير و براى برخورد قانونى به دستگاه قضايى 

معرفى شد.

تصادف 2 خودرو در ديهوك 
3كشته داشت

خط قرمز: تصادف دو خودرو در محور ديهوك به راور 
12 كشته و زخمى بر جاى گذاشت. 

تصادف رخ به رخ دو دستگاه خودروى سوارى دركيلومتر 
165 ديهوك به راور 3كشته و 9مجروح برجاى گذاشت.

بنابراين گزارش احتمال افزايش فوتى ها وجود دارد.

قتل جوان برجى 
با گلوله شكارى

درّود - خط قرمز: يك جوان با شــليك گلوله اسلحه 
شــكارى در روستاى ساحل برج بخش زبرخان به قتل 

رسيد.
گزارش خبرنگار ما به نقل از شاهدان عينى حاكى است: 
ساعت 15/30 دقيقه بعد از ظهر پنج شنبه گذشته، اين 
جوان با شليك اسلحه شكارى ساچمه اى توسط ترك 
نشين يك موتورسيكلت، نقش بر زمين شد و در محل 
جان باخت و فرد همراه او نيز در اثر شليك گلوله اى ديگر 

از ناحيه پا به شدت مجروح شد.
دادســتان زبرخان با تأييد اين خبر از فرارى شدن قاتل 
از صحنه جرم خبر داد و گفت: مأموران انتظامى در پى 

شناسايى و دستگيرى قاتل هستند.
همتى فــر افزود: چهار نفر درهمين ارتباط بازداشــت 
شــده اند و تحقيقات براى روشن شدن دليل اصلى اين 

قتل، ادامه دارد.

خط شهرستان ها

خط قرمز: كارآگاهان پليس موفق به دســتگيرى متهمان 
سابقه دارى شدند كه با شگردى خاص از آگهى دهندگان سايت 
ديوار كلاهبردارى مى كردند. مالباختگان در صورت شناسايى 
متهمان به پايگاه پنجم مراجعه كنند. سوم مرداد ماه  مأموران 
گشت آشكار پليس آگاهى در محدوده پاسگاه نعمت آباد به يك 
دســتگاه خودرو 206 مشكوك شده، در بررسى اركان هويتى 
خودرو اطمينان پيدا كردند كه خودرو 206 داراى سابقه سرقت 
از پايگاه پنجم پليس آگاهى است. بلافاصله مأمورين به راننده 
206 دستور ايســت داده اما راننده 206 اقدام به فرار از محل 
كرده، طى يك تعقيب و گريز توسط مأمورين دستگير، خودرو 
مسروقه توقيف و متهم جهت ادامه تحقيقات در اختيار پايگاه 

پنجم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.
با دستگيرى و انتقال راننده خودرو 206 به پايگاه پنجم پليس 
آگاهى، بلافاصله وى به نام «مهدى. ق» (25 ساله) به عنوان يكى 
از مجرمين حرفه اى و سابقه دار كه از سال 1385 تاكنون بارها 
به اتهام ارتكاب جرايم مختلف مرتبط با سرقت  و ضرب و جرح 
عمدى دستگير و روانه زندان  شده، مورد شناسايى قرار گرفت.

صاحب خــودرو 206 پس از حضــور در پايگاه پنجم آگاهى، 
ضمن شناسايى دقيق «مهدى. ق» به عنوان سارق خودرواش، 
در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: حدود يك هفته پيش خودرو 
206 خود را جهت فروش در ســايت ديــوار آگهى كرده بودم 
كه شخص ناشناسى با شماره تلفن همراه من تماس گرفت و 
خودش را به عنوان خريدار معرفى كرد؛ پس از توافق اوليه در 
خصوص قيمت خودرو با يكديگر قرار ملاقات گذاشتيم و همين 
شــخص (متهم پرونده) با ظاهرى بسيار آراسته به محل كارم 
مراجعه نمود و در آنجا يكديگر را ملاقات كرديم؛ پس از بازديد 
اوليه خودرو، به پيشنهاد اين آقا و به بهانه اطمينان از سلامت 
بدنه خودرو به يك مغازه صافكارى در همان نزديكى محل كار 
خود مراجعه كرديم؛ ابتدا ايشان از ماشين پياده شد و به داخل 
مغازه صافكارى رفت اما پس از گذشت چند دقيقه، زمانيكه از 
وى خبرى نشد من نيز به داخل مغازه رفتم؛ به محض ورود به 
داخل مغازه، ناگهان اين شخص سوار ماشين من شد و در حالى 
كه ســوئيچ خودرو بر روى ماشين قرار داشت  اقدام به سرقت 

خودرو بنده كرد و به سرعت از محل متوارى شد.
مالباخته در ادامه اظهاراتــش در خصوص همراه بودن نفر دوم 

با متهم نيز به كارآگاهان گفت: زمانيكه بهمراه متهم قصد سوار 
شدن به خودرو 206 را داشتيم، راننده يك خودرو پرايد نيز پشت 
سر ما به راه افتاد و تا مقابل مغازه صافكارى آمد؛ پس از سرقت 
خودرو 206، راننده پرايد نيز به سرعت از محل متوارى شد و به 
همــراه 206 محل را ترك كرد. با آغاز تحقيقات، كارآگاهان در 
بررسى سابقه سرقت خودرو 206 اطلاع پيدا كردند كه چندين 
مالباخته ديگر نيز در طول مدت زمانيكه خودرو 206 در اختيار 
متهم قرار داشته اقدام به طرح شكايت از صاحب خودرو كردند؛ 
بلافاصله اين اشــخاص شناسايى، به پايگاه پنجم پليس آگاهى 
دعوت و تمامى آن ها «مهدى. ق» را مورد شناســايى قرار دادند. 
اين افراد در اظهاراتى مشابه عنوان داشتند: از طريق سايت ديوار 
قصد خريد يك خودرو 206 را داشــتيم؛ پس از تماس با شماره 
درج شده در آگهى فروش خودرو 206 [مسروقه] و نهايتا بازديد 
خودرو و توافق بر ســر قيمت آن، مبلغى را (بين 3 تا 4 ميليون 
تومان) به عنوان بيعانه به صاحب خودرو پرداخت و قولنامه خريد 
خودرو را تنظيم كرديم اما در همين زمان، صاحب خودرو (متهم) 

به بهانه اى سوار ماشين شده و از محل متوارى شد.
متهم پرونده كه پس از شناســايى توسط شكات چاره اى جز 
اعتراف و بيان حقيقت نداشت، صراحتا به سرقت خودرو 206 

و همچنين كلاهبردارى از خريداران خودرو 206 اعتراف كرد.
در ادامه تحقيقات و با شناســايى تعداد ديگرى از شــكات و 
مالباختگانى كه دقيقا به همين شــيوه و شگرد مورد سرقت 
خودرو قرار گرفته بودند، كارآگاهان موفق به شناسايى تعدادى 
از شكات در شهرستان هاى بهارستان، گلستان و رباط كريم در 

شهرستان كرج شدند كه توسط متهم مورد سرقت خودرو قرار 
گرفته و با وجود كشف خودروهاى آن ها به صورت رها شده در 
مناطق غرب و جنوب غرب تهران تعدادى از شهروندان تحت 
عنوان مالباخته از صاحبان خودروهاى كشف شده اقدام به طرح 
شكايت كرده بودند؛ با دعوت از اين افراد (مالباختگان) به پايگاه 
پنجم آگاهى، تمامى آن ها متهم «مهدى. ق» را به عنوان فردى 
كه اقدام به فروش خودرو به آن ها كرده و از هر كدام مبلغى را 

به بهانه بيعانه پول دريافت نموده، مورد شناسايى قرار دادند.
سرهنگ كارآگاه احمـد نجفى، رئيس پايگاه پنجم پليس آگاهى 
تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: در ادامه رسيدگى به پرونده 
و با شناســايى متهم دوم پرونده به نام «مهران. ع» (24 ساله)، 
كارآگاهان اين پايگاه با شناسايى مخفيگاه متهم در شهرستان 
اسلامشهر اقدام به دستگيرى وى در داخل مخفيگاهش كردند؛ 
ايــن متهم نيز پس از انتقال به پايگاه پنجم آگاهى صراحتاً به 

همدستى و مشاركت در تمامى سرقت ها اعتراف كرد.
سرهنگ كارآگاه احمد نجفى گفت:  با توجه به ادامه تحقيقات 
در اين پرونده و به منظور كشف و شناسايى ديگر جرايم ارتكابى 
متهمين و بويژه شناسايى ديگر شكات و مالباختگان احتمالى، 
دســتور انتشار بدون پوشش تصاوير متهمين از سوى بازپرس 
محترم شعبه دوم دادسراى ناحيه 34 تهران صادر شده است؛ 
لذا از كليه شكات و مالباختگانى كه موفق به شناسايى تصاوير 
متهمين شدند دعوت مى شود تا براى  پيگيرى شكايات خود 
به نشانى پايگاه پنجم پليس آگاهى در خيابان آزادى  - خيابان 

زنجان شمالى مراجعه كنند.

شگرد عجيب متهمان براى كلاهبردارى از روى ديوار

خط قرمز: درگيرى در يكى از محله هاى شوش رنگ 
خون گرفت و تلاش كارآگاهان منجر به دستگيرى 
عوامل درگيرى شد.  سرهنگ سيدمحمد صالحى، 
جانشين رئيس پليس خوزستان در تشريح اين خبر 
گفت: به دنبال اعلام مركز پليس 110 مبنى بر وقوع 
يك مورد درگيرى، بلافاصله عوامل انتظامى بررسى 

موضوع را در دستور كار خود قرار دادند.
جانشــين رئيس پليس خوزستان افزود: ماموران با 
حضور در محل درگيرى مشــاهده كردند، تعدادى 
افراد با يكديگر درگير شده كه پيش از حضور عوامل 
انتظامى، عوامل درگيرى از محل متوارى و دو نفر 

مجــروح به مركز درمانى منتقل شــده كه يكى از 
مجروحان به علت جراحات وارده جان باخت.

وى بيان كرد: به دليل حساســيت موضوع مراتب به 
صورت ويژه در دستور كار پليس آگاهى شهرستان قرار 
گرفت و پس از هماهنگى قضايى با بررسى هاى فنى 
و اقدامات پليسى و نيز اخذ اظهارات شاهدان، عوامل 
حاضر در اين نزاع دسته جمعى دستگيرى اين افراد در 

دستور كار كارآگاهان پليس آگاهى قرار گرفت.
ســرهنگ صالحى با اشــاره به اهميت موضوع و 
انعكاس وسيع آن در بين اهالى و افكار عمومى بيان 
كــرد: با پيگيرى عوامل انتظامى مخفيگاه متهمان 

شناسايى و در يك اقدام مشترك و هماهنگ شده 
در كمتر از هفت ســاعت از وقوع قتل، تعداد چهار 
متهم دستگير كه بلافاصله براى تحقيقات اوليه به 

پليس آگاهى منتقل شدند.
ســرهنگ صالحى در پايان با بيــان اينكه يكى از 
متهمان كه جوان 20 ســاله اى است در تحقيقات 
پليــس به قتل نوجوان 15 ســاله در درگيرى روز 
گذشــته اعتراف كرده و انگيزه خــود را اختلافات 
خانوادگى عنوان كرده تصريح كرد يك قبضه سلاح 
شــكارى از قاتل كشــف كه پس از تكميل پرونده 

مقدماتى متهمان به دادسرا ارجاع مى شوند.

قتل نوجوان 
15 ساله پايان 

درگيرى 
در شوش 



خط هشدار

خط مشاور

خط حقوقى

آگاه  سازى و افزايش 
مهارت هاى زندگى
- نكته شــماره يــك: مأموران 
انتظامى مكلفند هنگام مأموريت 
و در صورت تقاضاى شما كارت 
شناسايى و حكم مأموريت معتبر 
خود را ارائه كنند. در صورت عدم 
پذيرش تقاضاى شــما با تلفن 

110 تماس بگيريد.
پــاره اى از مجرمــان از عنوان 
(پليس هاى  انتظامــى  مأموران 

آگاهى، مواد مخدر، اطلاعات و...) و يا مأموران شركت هاى آب و فاضلاب، برق، 
گاز و غيره سوء استفاده مى كنند وقصد بازرسى بدنى و يا ورود به منزل شما را 
دارند هرگز و تا قبل از حصول اطمينان اجازه بازرسى بدنى، خودرو و يا ورود به 

منزل خود را ندهيد. بهترين و سريعترين راه تماس با 110 است.
- نكته شماره دو: رها كردن موتورسيكلت روشن، گذاشتن سوئيچ روى وسيله 
و ترك آن، عدم استفاده از قفل و زنجير و نسپردن موتورسيكلت به پاركينگ 

موجبات سوء استفاده سارقان و سرقت موتورسيكلت شما را فراهم مى كند.
آيا مى دانيد بيش از 20 درصد موتورسيكلت هايى كه سرقت شده اند يا روشن 

بوده اند يا سوئيچ روى آن بوده است؟!!
- نكته شماره سه: كارآگاهان پليس آگاهى با دقت و آموزش هاى ويژه سرنخ ها 

را در صحنه هاى جرم كشف مى كنند.
حفظ اين صحنه ها و جلوگيرى از آلوده شدن آن به سرعت و افزايش ضريب 

كشف جرايم كمك خواهد كرد.
در صورت مواجه شدن با صحنه جرم: فوراً با 110 تماس بگيريد. به هيچ چيز 
دست نزنيد. تا قبل از حضور مأموران آگاهى به صحنه وارد نشويد. از كنجكاوى 
و پيدا كردن ســرنخ و تلاش براى كشف كردن موضوع تا حضور كارشناسان 

بررسى صحنه جرم و كارآگاهان پليس آگاهى جداً خوددارى كنيد.
- نكته شماره چهار: آويختن زيورآلات و طلاجات به اطفال خردسال از جمله 

رفتارهاى بسيار پرخطر است.
طلاجات همراه اطفال، تحريك مجرمان معتاد و ربودن آن ها و آســيب هاى 

جبران ناپذير ديگرى به اطفال را در پى دارد.
- نكته شماره پنج: مجرمان اينترنتى در كمين كاربران غافل هستند پس:

اطلاعات و تصاوير  شــخصى خود را در فضاى مجازى(اينترنت، تلفن همراه) 
قرار ندهيد اين امر حفاظت لازم براى حفظ اطلاعات شــما را فراهم مى كند. 
از پاسخ به ايميل هاى ناشــناس پرهيز كنيد. از بلوتوث هاى آلوده و ناشناس 

استفاده نكنيد.
دوســتان اينترنتى نه واقعى هستند و نه قابل اعتماد. نظارت كامل و كافى بر 
ارتباطات فرزندان خود داشته باشيد. بهتر است كه رايانه در اتاق نشيمن باشد.

علائمى كه نشان دهنده وجود اعتياد به بازى هاى رايانه اى در كودكان و 
نوجوانان است به اين شرح است:

1- خواب رفتن در مدرسه
2- پرداختن به بازى هاى رايانه در اكثر ساعات غير مدرسه

3- عقب ماندن از تكاليف درسى
4- افت تحصيلى

5- دروغ گفتن در مورد بازى هاى رايانه اى
6- ترجيح دادن بازى هاى رايانه اى يا بازى با دستگاه به جاى ديدن دوستان

7- خارج شدن از گروه هاى اجتماعى مثل باشگاه هاى ورزشى
8- در صورت عدم دسترسى به بازى، دچار تنش و عصبانيت مى شود

همچنين، علائم جسمى كه نشان دهنده اعتياد به اينترنت يا بازى هاى رايانه اى 
است  شامل موارد زير است:

1- اگر فرد دچار گزگز دســت يا بى حســى و درد در ناحيه انگشــتان دست 
مى شــود، احتمال دارد كه دچار سندرم تونل كارپال باشد كه نوعى درگيرى 

عصب و مچ دست ناشى از فشار مداوم بر روى آن است.
2- اختلال خواب: به صورت بى خوابى يا انقطاع خواب

3- درد كمر يا درد گردن
4- سردرد

5- خشكى چشم
6- عدم تغذيه مناسب يا فراموش كردن بهداشت شخصى

كودك آزارى چيست 
و چه مجازاتى دارد؟

 كودك آزارى طبق تعريف ماده 2 قانون حمايت از كودكان و نوجوانان مصوب 
ســال 1381، به هر نوع اذيت و آزار كــودكان و نوجوانان كه منجر به صدمه 
جســمى و روحى و روانى شود و سلامت جســم و روان را به مخاطره افكند، 

گفته مى شود.
در مواد 3 و 4 قانون مذكور، ضمانت اجراى كودك  آزارى نيز مورد پيش بينى 
قانونگذار قرار گرفته و مرتكبان كودك آزارى به مجازات هاى موضوع اين مواد 
محكوم مى شوند، وفق ماده 3 قانون حمايت از كودكان و نوجوانان مصوب سال 
1381، هرگونه خريد، فروش، بهره كشى و به كارگيرى كودكان به منظور ارتكاب 
 اعمال خلاف از قبيل قاچاق، ممنوع و مرتكب، حســب مورد علاوه بر جبران 
خسارات وارده  به 6 ماه تا يك سال زندان يا به جزاى نقدى از 10 ميليون ريال 

تا 20 ميليون ريال محكوم خواهد شد.
همچنين به موجب ماده 4 قانون حمايت از كودكان و نوجوانان مصوب ســال 
1381، هرگونه صدمه، اذيت و آزار و شكنجه جسمى و روحى كودكان و ناديده 
 گرفتن عمدى ســلامت و بهداشت روانى و جسمى و ممانعت از تحصيل آنان 
ممنوع است و  مرتكب به سه ماه و يك روز تا 6 ماه حبس يا 10 ميليون  ريال 

جزاى  نقدى محكوم مى شود.
- كودك آزارى جرمى عمومى محسوب مى شود

- قانونگــذار در ماده 5 اين قانون، به منظور تلاش براى بيدارى وجدان عموم 
جامعه و واكنش نسبت به كودك آزارى، اين جرم را جرم عمومى اعلام كرده و 
طبق ماده 6 قانون حمايت از كودكان و نوجوانان مصوب ســال 1381، تمامى 
افراد، مؤسسات و مراكزى كه به نحوى مسئوليت نگاهدارى و  سرپرستى كودكان 
را بر عهده دارند، مكلف كرده است به محض مشاهده موارد كودك آزارى، مراتب 
را  جهت پيگرد قانونى مرتكب و تصميم مقتضى به مقامات صالح قضايى اعلام 
كنند  و مجازات تخلف از اين تكليف را حبس تا شش ماه يا جزاى نقدى تا پنج 

ميليون ريال اعلام كرده است.
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حمام خون در استان راخين 
خط قرمز: 7 فرد مســلح و 5 نيروى پليس در حملات 

مسلحانه در استان راخين ميانمار كشته شدند. 
دولت ميانمار امروز اعلام كرد دست كم پنج نيروى پليس 
و 7 نفر از مســلمانان روهينگيا پنجشنبه شب در حمله 
هماهنگ افراد مسلح به 24 مركز پليس در استان راخين 

كشته شدند.

قطع دست دختر 15 ساله 
به خاطر تلفن همراه در خيابان 

خط قرمز: پسر جوان 
هنــدى، در حمله اى 
وحشيانه دست دختر 
15 ساله اى را به بهانه 
سرقت تلفن همراهش 
با شمشير قطع كرد و 
بعد هــم او را تا حد 

مرگ كتك زد. 
دختر نوجوان كه در اثر خونريزى شــديد دستش، نيمه 
جان شده بود با كمك مردم به بيمارستان انتقال يافت. 
ضارب كه پس از اين حمله هولناك قصد فرار داشــت، 
توسط مردم دستگير شد.متهم در بازجويى ها به پليس 
گفت، وقتى از برادرش شنيد دخترك گوشى تلفن همراه 

او را دزديده است تصميم به مجازاتش گرفت.
اين اعترافات در حالــى صورت گرفته كه خانواده دختر 
مجروح معتقدند پسر جوان بارها مزاحم دخترشان شده 
و به خاطر بى محلى دخترشان قصد انتقامجويى داشته 

است.

10سال زندان، مجازات دروغ 
بزرگ زن بى حياى انگليسى 

خط قرمز: زن جوانى كه براى جلب توجه ديگران، ادعا 
مى كرد توسط 15 نفر مورد آزار و اذيت قرار گرفته است، 
ســرانجام به اتهام دروغگويى با دريافت حكم 10 ســال 

حبس راهى زندان شد. 
«جما بيله» 25 ســاله كه در غرب لندن زندگى مى كرد، 
در شكايت خود به پليس گفته بود طى 3 سال، 15 مرد 
به او آزار رسانده اند و بعد هم با خودزنى و صحنه سازى، 

تحقيقات پليسى را آن طور كه مى خواست پيش برد.
ســرانجام اين تحقيقات كه بيش از 6400 ساعت طول 
كشــيده بود، با لو رفتن خودآزارى هاى اين زن به پايان 
رســيد. «بيلــه» پس از دســتگيرى اعتراف كــرد براى 

برانگيختن حسادت دوستانش چنين ادعايى كرده است.

زندان، مجازات مرد ايرانى كه 
در هواپيما سيگار كشيد 

دادگاهى  قرمز:  خط 
در مالزى يك مرد 35 
ساله ايرانى را به اتهام 
اســتعمال سيگار در 
«ايرآسيا»  خط هوايى 
و جريمه  زنــدان  به 

نقدى محكوم كرد. 
رســمى  خبرگزارى 

مالزى (برناما) روز شــنبه اعلام كــرد كه اين مرد ايرانى 
قصد داشت با خطوط هوايى «اير آسيا» در مسير انتقالى از 
كوالالامپور به هلند سفر كند و به اتهام استعمال دخانيات 
در دستشــويى هواپيما به دو روز زندان و دو هزار و 500 

رينگيت (حدود 590 دلار) جريمه نقدى محكوم شد.
دادگاه مالزى اين ايرانى را كه «ع.ف» نام دارد، به دليل اين 
جرم كه ساعت 7:55 دقيقه صبح 23 اوت (اول شهريور) 
در دستشويى پرواز تهران به كوالالامپور رخ داد، مجازات 

كرد.
براساس گزارش برناما، اين فرد ايرانى قصد داشت با هدف 

جست وجوى كار به هلند سفر كند.

قتل دخترك گرسنه 
در خشم ناپدرى 

خط قرمز: ناپدرى 
ســنگدل به جرم 
قتل دختر خوانده 
5 ســاله اش بــه 
درخواست  خاطر 
غذا، دستگير شد. 

توماس   » متهــم 
مك كلان» هنگاميكه دختر خوانــده اش از خواب بيدار 
شــده و به او گفته گرسنه است و درخواست غذا كرده از 

سر عصبانيت وى را به قتل رسانده است.
گزارش هاى پليس ميشيگان نشان مى دهد ناپدرى روانى 
پس از ضرب و شــتم دختر بچه و قتل وى روى جســد 
قربانــى ودكا ريخته و آن را در نزديكى خانه شــان در 
ميشيگان سوزانده است تا پليس نتواند هويت قربانى را 

فاش كند.

قمه كِشى در انگليس
چاقوكشى در بلژيك 

خط قرمز: پليس بلژيك، جمعه شب فردى را كه با چاقو 
به سربازان در بروكســل حمله كرده بود، با تيراندازى از 

پاى درآورد. 
خبرگزارى رســمى دولت بلژيك مليــت فرد مهاجم را 
ســوماليايى اعلام كــرده و مدعى شــد او هنگام حمله 

فريادهاى اسلام گرايانه سر مى داده است.
در اين حمله دو نظامى بلژيكى زخمى شدند كه حال يكى 

از آن ها وخيم است.
به گزارش خبرگزارى فرانسه از بروكسل، دادستان بلژيك 
اعلام كرد كه حمله به نظاميان در بروكســل تروريستى 

بوده است.
از انگليس هم خبر مى رسد كه درپى انتشار گزارش هايى 
مبنى بر حمله يك فرد مسلح با شمشير به پليس انگليس، 

ورودى هاى كاخ باكينگهام مسدود شد.
اينديپندنــت گزارش داد؛ پليس انگليس بعد از محاصره 
كاخ باكينگهام، فرد مهاجم را دستگير كرد. او دو افسر را 

مجروح كرده است.

خط بين الملل
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خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: اولين 
جلسه محاكمه اسماعيل رنگرز (قاتل آتنا 
اصلانى، دختر 7 ســاله پارس آبادى) صبح 
ديروز در دادگاه كيفرى يك استان اردبيل 
و با حضــور اوليــاى دم، وكلاى طرفين و 
متهم برگزار شــد. طبق گفته دادســتان 
اردبيل، به لحاظ طرح پاره اى از مســائل در 
پرونده، دادگاه كيفرى يك اســتان تصميم 
بر غيرعلنى بودن جلسات محاكمه گرفت 
و حكم در كوتاه تريــن زمان ممكن صادر 
خواهد شــد. دادســتان اردبيل بيان كرد: 
تمامى شواهد و قراين موجود درپرونده عليه 
متهم است و رأى نهايى در سريعترين زمان 

ممكن صادر خواهد شد.
عتباتى اظهار داشــت: در اين دادگاه موارد 
الزامى قانون آئين دادرسى مبنى بر تشكيل 
پرونده شــخصيت، تعيين وكيل، ومهلت 
قانونى انجام شــد. وى با اشاره به اينكه در 
اين جلسه اولياى دم، متهم و وكلاى طرفين 
و دادســتان حضور داشــتند گفت: موارد 
مطروحه در پرونده در اين جلسه بررسى و 
تفهيم اتهام شــد و تا چند روز آينده حكم 
صادر خواهد شــد. اين درحالى اســت كه 
قاضى پرونده پس از پايان جلسه اعلام كرد 

كه يك هفته ديگر حكم صادر مى شود.
دادستان عمومى وانقلاب مركز استان اردبيل 
همچنين در خصوص ادعاهاى قاتل در رد 
قتــل آتنا كه چند روز پيــش در صفحات 
مجازى منتشــر شــده بود، گفت: چنين 
اظهاراتى طبيعى وقابل پيش بينى است اما 
آنچه مهم است، وجود دلايل ومدارك متعدد 
مبنى بر انتساب اتهام به نامبرده، اظهارات 
واقاريــر متعــدد وى، نظريه هاى تخصصى 
پزشكى قانونى و ساير قراين وامارات موجود 

در پرونده عليه متهم مى باشد.
*درخواست پدر آتنا

بهنام اصلانى، پدر آتنا اصلانى، صبح شنبه 
قبل از آغاز جلسه دادگاه قاتل دخترش در 
گفت و گو با خبرنگار ما تصريح كرد: بنده نه 
تنها موافق اعدام قاتل در ملأ عام هســتم، 
بلكه بايد قاتل را سنگســار و دستى كه به 
كودك من تعددى كرده را قطع كنند. وى با 
بيان اينكه قتل دختر خردسالش، حادثه تلخ 
و فراموش نشــدنى براى وى و خانواده اش و 
حتى مردم پارس آباد اســت، خواستار اشد 
مجازات براى قاتل شــد. پــدر آتنا اصلانى 
توصيه خود به خانواده هايى كه فرزند كوچك 

دارنــد را اينطور عنوان كرد كه خانواده ها از 
كودكان بويژه دختر بچه ها مراقبت كنند.

اصلانى بــا بيان اينكه روند رســيدگى به 
پرونده قتل دخترش طولانى بوده و تاكنون 
مى بايست حكم صادر مى شد، اضافه كرد: 
انتظار ما اشد مجازات براى قاتل است. وى 
همچنين در خصوص موضوع پرداخت نصف 
ديه براى قصاص قاتل گفت: مردم پارس آباد 

براى حمايت ما اعلام آمادگى كردند.
اصلانــى در خصــوص شــايعات دريافت 
حمايت هاى نقدى از برخى اشــخاص نيز 
اضافه كرد: چنين موضوعى صحت ندارد و 

تاكنون ريالى از كسى نگرفته ام.
* تحت فشار اعتراف كردم!

يادآور مى شود: قاتل آتنا، تجاوز به دختر 7 
ساله پارس آبادى را انكار كرد. او در آخرين 
گفت و گوى خود كه در زندان انجام شده، با 
رد تمام اعترافات پيشين خود، مدعى شد 
كه تحت فشار اعتراف كرده است. اسماعيل 
رنگرز، نتيجه آزمايش پزشكى قانونى مبنى 

بر تجاوز به آتنا را نيز رد كرده است.
«اسماعيل» كه پيش از اين در مراجع انتظامى 
و قضايى به قتل اين دختربچه اعتراف و حتى 
صحنه قتل را بازســازى كــرده بود، پس از 
گذشت حدود دو ماه از اين حادثه تلخ، منكر 
تمام اعترافات قبلى اش شــده و حتى نتايج 
آزمايشات پزشكى قانونى مبنى بر تجاوز به 

اين دختر خردسال را انكار مى كند.
درهمين حال وكيل خانواده آتنا اصلانى با 
تأكيد بر اينكه قاتل آتنا دروغ مى گويد؛ در 

واكنش به مصاحبه اخير اسماعيل رنگرز كه 
در آن قتل و تجاوز به آتنا انكار شده است، 

بيانيه اى به شرح زير منتشر كرد.
 مصاحبه اى كــه اخيراً صورت گرفته، كاملاً 
مضحك و بى شرمانه است. حتى نتوانسته 
است در داستان ساختگى خود، تناقض هاى 
روايــت مصنوع خويــش را حل كند؛ مثلا 
مى گويد كه آتنا براى آب خوردن آمده بود و 
به او گفتم اينجا چه مى كنى و بعد ديدم كه 
بيهوش از پله افتاده است! او در اين روايت 
ساختگى توجه نمى كند كه نخست گفته 
اســت با آتنا حرف زده و او را مخاطب خود 
قرار داده است، لذا نمى تواند ادعا كند كه او 

را بيهوش ديده كه زمين افتاده است!
جدا از اينكه آتنا به مغازه مخوف او كه حتى 
بزرگسالان هم بيم تردد در آن داشتند، قطعاً 
نمى رفته و قاتل صرفاً با بازى روانى و احياناً 
به بهانه دادن شيشه ترشى جهت رساندن به 
دست پدرش، آتنا را گول زده و به آن قتلگاه 

تاريك و خوفناك، كشانده است!
همــه اين ها مشــخص مى كند كــه او به 
ســخيف ترين و درعين حال احمقانه ترين 
شكل ممكن دروغ مى گويد؛ صرفاً به نيت 
مظلوم نمايى و بازى با روان جريحه دار شده  
مردم شــريف ايران و فريب دادن ذهنيت 
عمومى و همچنين افراد مســئولى كه در 
مراجع ذى صلاح در مــورد مجازات عمل 
حيوانى و سخيف او، تصميم خواهند گرفت!

از همين رو، كمى بايد مراقب آخرين مكرها 
و حيله هاى اين ابليس آدم روى باشــيم و 

مجال ندهيم او با چنين اعمال و گفتارهاى 
شــنيع خويش، در پى رهيدن و جستن از 

چنگال قانون باشد.
* اظهارات دختر قاتل آتنا 

«محدثه» دختر 13 ســاله معصوم و متينى 
است كه از بد روزگار، برچسب «دختر قاتل 
آتنا» كنار نامش نشســته. محدثه باورش 
نمى شود كه پدرش اسماعيل رنگرز، دست 
به چنان جنايت كثيفى زده باشــد. دختر 
قاتل آتنا، مى گويد: پدرم از من خواسته بود 
در نمازهايم براى پيدا شــدن آتنا دعا كنم. 
اصلاً باورم نمى شود كه پدرم چنين آدمى 

باشد.
*اظهارات پدر آتنا بعد از دادگاه 

پدر آتنا پس از جلسه دادگاه گفت: به ما قول 
دادند كه ظرف يــك هفته آينده حكم صادر 
خواهد شــد. وى در مورد جلســه دادگاه نيز 
گفت: روند جلسه بطور كلى خوب بود و پس 
از يك ساعت من و همسرم را از جلسه دادگاه 

خارج كردند تا قاتل دخترم صحبت كند.
وى در مورد اينكه چرا از جلسه خارج  شدند 
نيز خاطرنشان كرد: به دليل اينكه ممكن 
بود من و همسرم تحت تأثير حرف هاى قاتل 
قرار بگيريم و ناراحت بشويم ما را از جلسه 
خارج كردند.  وى اظهار كرد: قاضى پرونده 
از من پرســيد كه خواسته تو براى مجازات 
چيست من نيز گفتم خواسته من سنگسار 
است و اگر سنگسار نشود مى خواهم در ملأ 
عام اعدام شــود و آن دســتش كه با آن به 

دختر من تعدى كرده قطع شود.

 در دادگاه «قاتل آتنا» چه گذشت؟

 حكم شيطان پارس آباد يك هفته ديگر صادر مى شود

 خط قرمز: حكم اعدام مردى كه با همدســتى همسر 
موقت خود، بعد از ربودن مسافران زن، اموالشان را دزديده 
و دو نفرشان را مورد آزار و اذيت قرارداده بود، تائيد شد. 

رسيدگى به اين پرونده از اوايل خرداد سال 94 و همزمان 
با شكايت زنى مقيم اســتراليا كه در دام يك زن سارق 
و مردى آزارگر گرفتار شــده بود، در پليس آگاهى غرب 

استان تهران به جريان افتاد.
شاكى به افسر تحقيق گفت: من مقيم استراليا هستم و 
براى ديدن يكى از اقوامم به شهريار آمده بودم. روز حادثه 
براى خريد از خانه آن ها خارج شدم و در خيابان منتظر 
تاكسى بودم كه خودروى پرايدى مقابلم توقف كرد. زن 
جوانى هم در خودرو نشسته بود. من به گمان اين كه آن 

زن مسافر است به راننده اعتماد كرده و سوار شدم.
وى افزود: در ميانه راه راننده ناگهان تغيير مســير داد. 
زمانى كه به او اعتراض كردم بهانه آورد و توجهى نكرد. 
در ادامه سرنشــين زن، چاقويى را به ســمتم گرفت و 
مــرا به مرگ تهديد كرد. او به زور از من خواســت هر 
چه اموال همراهم اســت به وى بدهم. هر چه به آن ها 
التماس كردم كه رهايم كنند؛ توجهى نكردند. بشدت 
كتكم زدند و به زور پول، گوشى و طلاهايم را گرفتند. 
بعد مرد راننده به زور مرا از خودرو پياده كرد و در بيابان 
مقابل چشم زنى كه همدستش بود، مورد آزار و اذيت 
قرار داد. بعد هم دو نفرى مرا داخل خودرو انداختند و 
بعداز طى مسافتى، از خودرو بيرون انداختند. بيهوش 

كنار جاده افتاده بودم كــه راننده عبورى با ديدن من 
دلش به حالم ســوخت و مرا به مركز درمانى رساند و 

پليس را در جريان ماجرا قرار داد.
همزمان با تشكيل پرونده قضايى، تحقيقات پليسى براى 
يافتن متهمان فرارى آغاز شد. اين درحالى بود كه تصاوير 
چهره نگارى شده از زن سارق و مرد آزارگر و مشخصات 
خودروى آن ها در اختيار گشت هاى انتظامى قرار گرفت تا 

به محض مشاهده متهمان، آن ها را بازداشت كنند.
اين در حالى بود كه 19 زن و دختر ديگر نيز با حضوردر 
پليس آگاهى شكايت هايى را از سارقانى مسافربر مطرح 
كردند. تحقيقات از شاكيان نشان مى داد يك نفر از آن ها 
علاوه بر آن كه اموالش سرقت شده، مورد آزار و اذيت هم 

قرار گرفته است.
با تحقيق از اين افراد معلوم شــد آن ها نيز در دام همان 
دو متهمى گرفتار شده اند كه پليس در تعقيبشان است. 

در ادامه جســت وجوهاى پليسى مأموران رد مرد آزارگر 
را در وحيديه شــهريار به دست آوردند. اين محل را زير 
نظر گرفتند و سرانجام متهم فرارى را در حالى كه سوار 
خودروى پرايد ســرقتى بود شناســايى كردند. با توقف 

خودرو متهم بازداشت شد.
مسعود كه يك متهم ســابقه دار بود، با انتقال به پليس 
آگاهى در بازجويى اعتراف كرد، ابتدا با همدستى همسر 
موقت خود، طعمه ها را سوار كرده و اموالشان را مى دزديده 
است. يك ماه قبل همدستش در شهر ديگرى دستگير 
شــده و به زندان افتاده و او به تنهايى به جرايمش ادامه 
داده كه در جريان اين ســرقت ها نيز دو زن را مورد آزار 
و اذيت قرارداده اســت. با اعتراف وى، همدســتش هم 
در زندان شناســايى شــد و با انتقال به پليس آگاهى به 

همدستى با مسعود اعتراف كرد.
متهمان روانه زندان شــدند و پرونده آن ها مدتى بعد با 
صدور جلب به دادرســى به شعبه 17 دادگاه كيفرى در 
غرب استان تهران به رياست قاضى موسوى ارسال شد. 
متهمان در دادگاه محاكمه شدند و زن جوان به 15 سال 

حبس و مرد آزارگر به اعدام محكوم شد.
با اعتراض متهمان، پرونده آن ها به ديوان عالى كشــور 
ارسال شد كه چند روز پيش حكم صادره به تأييد قضات 
ديوان عالى كشور رسيد بنابراين با ارسال پرونده به اجراى 
احكام دادگسترى شهريار، شمارش معكوس براى اجراى 

حكم اعدام آزارگر مسافربر آغاز شده است.

حكم اعدام مردى كه با همدســتى همسر 
موقت خود، بعد از ربودن مسافران زن، اموالشان را دزديده 
و دو نفرشان را مورد آزار و اذيت قرارداده بود، تائيد شد. 

 و همزمان 
با شكايت زنى مقيم اســتراليا كه در دام يك زن سارق 
و مردى آزارگر گرفتار شــده بود، در پليس آگاهى غرب 

شاكى به افسر تحقيق گفت: من مقيم استراليا هستم و 
براى ديدن يكى از اقوامم به شهريار آمده بودم. روز حادثه 
كنار جاده افتاده بودم كــه راننده عبورى با ديدن من براى خريد از خانه آن ها خارج شدم و در خيابان منتظر 

اعدام، مجازات مسافربر شيطان صفت

خط قرمز: دختر پنج 
ســاله افغانستانى كه 
در معرض قطع شدن 
پا قــرار گرفته بود، با 
موفقيت مــورد عمل 

جراحى قرار گرفت. 
دختر  احمدى»  «تانيا 
افغانستانى  ساله  پنج 

كه در خطر قطع پا به دليل ناتوانى از پرداخت 7 ميليون تومان 
هزينه عمل جراحى قرار داشت، مورد عمل جراحى قرار گرفت 

و از قطع شدن پا نجات يافت.
اين دختربچه مدتى قبــل در اثر تصادف با يك خودرو دچار 
مجروحيت شده و در پاى چپ وى پلاتين كارگذاشته بودند اما 
پس از اين اتفاق، دوباره در هنگام دوچرخه سوارى و به زمين 
خوردن، پاى چپش از همان نقطه قبلى شكســت و پزشكان 
اعلام كرده بودند كه اين دختر نياز به عمل جراحى فورى دارد 
و در صــورت عدم درمان و عمل جراحى به احتمال زياد بايد 

پايش قطع شود.
از آنجايى كه اين دختربچه افغانستانى بود و پدر و مادر وى در 
تنگاى مالى قرار داشتند و توانايى پرداخت هزينه عمل جراحى 
تانيا را نداشــتند، پس از اطلاع از اين حادثه و تحقيقات كافى 
درباره صحت و سقم آن، خبرى بر روى خروجى يك خبرگزارى 
با عنوان «قطع پاى دختر 5 ساله فقط به خاطر 7 ميليون تومان» 
منتشر شد كه به ســرعت اين خبر در فضاى مجازى و ساير 
خبرگزارى ها بازنشر شد و بازتاب گسترده اى داشت. سرانجام 
تنها ساعتى پس از انتشار اين خبر، تمامى مبلغ مورد نياز براى 
جراحى دختربچه توسط مردم تأمين شد و اين دختربچه براى 
درمان و عمل جراحى به بيمارستان حضرت رسول اكرم (ص) 

انتقال يافت و عمل جراحى تانيا با موفقيت انجام شد.

تانيا نجات يافت
پاى دختر 5 ساله افغانستانى قطع نمى شود

سرقت 5ميليون تومانى از كارت بانكى پيرمرد بينالودى

خط قرمز: ســارقى كه با اطلاع از سال تولد پيرمرد 
70 ساله اى در شهرســتان بينالود، اقدام به سرقت 
كارت عابر بانك او و خريد يك موتورســيكلت كرده 
بود، توسط مأموران تجسس كلانترى شانديز دستگير 

شد.
فرمانده انتظامى بينالود در تشــريح اين خبر گفت: 
يكى از شهروندان با مراجعه به پليس فتا شهرستان 
اعلام كرد كه كارت عابربانكش گم شــده و مبلغ 5 

ميليون تومان از حسابش به سرقت رفته است.
ســرهنگ عباس نظافتى افزود: با دريافت اين خبر 
مأمــوران پليس فتا و تجســس كلانترى شــانديز 
تحقيقات خود را در اين زمينه آغاز و با بررسى حساب 
بانكى مالباخته، متوجه شدند تعداد زيادى خريد هاى 
متفرقه با مبالغ كم در نقاط مختلف شهر انجام شده و 

در يكى از اين تراكنش ها چهار ميليون تومان در يك 
فروشگاه موتورسيكلت خريد شده است.

وى گفت: مأموران تجســس كلانترى سپس به اين 
فروشگاه مراجعه و مدارك مربوط به موتورسيكلتى 
كه توسط سارق خريدارى شده بود را بررسى كردند 
و موفق به شناسايى و دستگيرى اين سارق 25 ساله 

شدند.
نظافتى ادامه داد: اين ســارق حرفه اى و ســابقه دار 
در بازجويى ها اعتراف كرد كه از اقوام و وابســتگان 
دور مالباخته اســت و شبى كه به عنوان مهمان در 
منزل آن ها بوده با شــناختى كه از مالباخته داشته 
اقدام به سرقت كارت عابر بانك او كرده و در جاهايى 
كه مى دانسته فاقد دوربين مداربسته است، اقدام به 

خريد و خرج كردن مبالغ اين كارت كرده است.

دختر پنج 
ســاله افغانستانى كه 
در معرض قطع شدن 
پا قــرار گرفته بود، با 
موفقيت مــورد عمل 

دختر  احمدى»  «تانيا 

خط قرمز: يك كارگر 42 ســاله راه آهن، هنگام كار 
بر روى ريل راه آهن شهر نقاب، بر اثر برخورد با قطار 

مسافربرى اصفهان- مشهد كشته شد.
به گزارش خبرنگار ما اين حادثه ساعت 23 و 9 دقيقه 
صبح ديروز در محدوده ايستگاه راه آهن شهر نقاب رخ 
داد و كارگر 42 ساله كه مشغول گريسكارى پيچ هاى 
ريل بود، زير چرخ هاى قطار مسافربرى جان خود را 

از دست داد.
فرمانده انتظامى شهرستان جوين در اين رابطه 
به خبرنگار ما گفت: جســد اين كارگر جوان با 
دستور مقام قضايى به پزشكى قانونى منتقل و 
تحقيقات گسترده اى براى كشف علت بروز اين 
سانحه از سوى مأموران انتظامى و كارشناسان 

آغاز شد.

مرگ دلخراش كارگر راه آهن زير چرخ هاى قطار

 پسر جوان 
هنــدى، در حمله اى 
وحشيانه دست دختر 
 ساله اى را به بهانه 
سرقت تلفن همراهش 
با شمشير قطع كرد و 
بعد هــم او را تا حد 

دادگاهى 
35

ساله ايرانى را به اتهام 
اســتعمال سيگار در 
«ايرآسيا»  خط هوايى 
و جريمه  زنــدان  به 

رســمى  خبرگزارى 

در خشم ناپدرى 
ناپدرى 
ســنگدل به جرم 
قتل دختر خوانده 
 ســاله اش بــه 
درخواست  خاطر 
غذا، دستگير شد. 

توماس   » متهــم 



در گفت و گوی اختصاصی با قدس

گادوین منشا: شخصاً  با  کسی مشکلی  ندارم

هفته سوم لیگ دسته اول کشور 
جدال سه تیم برای یکه تازی در صدر جدول

کسی که فوتسال را تفُ و لعنت می کند، رئیس 
کمیته فوتسال می شود!

شمس: منتظریم ما را دور امجدیه بچرخانند
تسنیم: سرمربی پیشین تیم ملی فوتســال با انتقاد از شرایط حاکم بر 
این رشته گفت که وزیر ورزش و جوانان باید فکری به حال فوتسال کند.

حسین شمس در مورد یک ساله شدن سرپرستی علی کفاشیان بر کمیته 
فوتسال اظهار داشت: ما در فوتسال کاره ای نیستیم و باید در مورد رأی 
اعتماد  نمایندگان مجلس به وزرا و کارهای ارزی و ریالی از من بپرسید. 
سرمربی پیشین فوتسال ایران تصریح کرد: مسئولان با کسانی مشورت 
می کنند که سابقه ای در فوتسال ندارند و آن ها تصمیم گیرنده این رشته 
هستند. کسی نیست بگوید این پیشکسوتان استخوان خرد کرده کجا 
هستند. شمس افزود: کسی که این رشته را تفُ و لعنت می کند، رئیس 
کمیته فوتسال می شود! کفاشیان اکثر اوقات در نایب رئیسی فدراسیون 
فوتبال وقت می گذراند و چند ســاعت هم در کمیته فوتســال فعالیت 
می کند. حرف های ما هم خریداری ندارد و کسی سراغی از ما نمی گیرد. ما 
را به یک جلسه دعوت نمی کنند که راجع به چالش های فوتسال صحبت 
کنیم. پیشکسوت فوتسال ایران با اشاره به اینکه رسانه ها و مردم شغل او 
را به یادش می آورند، گفت: مسئولان فراموش کرده اند که حسین شمسی 
هم وجود داشته است. من 6 قهرمانی آسیا بدون حتی یک تساوی برای 
ایران به ارمغان آورده ام، بهترین مربی جهان در سال 2009 و مربی قرن 
آسیا در سال 2010 شدم. چه کسی سراغی از ما می گیرد؟ منتظریم »لا 
اله الا الله« ما را بگویند و ما را دور امجدیه بچرخانند. از کشورهایی مانند 
قطر، کویت و فیلیپین تماس می گیرند و با ما مشــورت می کنند، اما در 

ایران، محلی از اعراب نداریم.

 فوتبــال  حمیدرضاعرب   فرصتــی هرچند کوتاه 
غنیمت بود تا از طریق مهدی زاده ، مدیربرنامه های گادوین 

منشا با این بازیکن گفت و گو کنیم. 
* به نظرمی رسد ارتباط خوبی با مهدی طارمی پیدا 

کردی که رسانه ها مدتی است به آن می پردازند.
من از ابتدا هم مشــکلی با مهدی طارمی نداشتم. ما با هم 
ارتباط خوبی داشتیم اما نمی دانم چرا روی موضوع اختلاف 
ما کار می کردند. برایم خیلی عجیب بود که این چیزها را می 

شنیدم. هم برای من و هم برای مدیربرنامه هایم.
*شاید به خاطر اینکه هم پست هستید و رقیب.

شاید به خاطر این چیزهایی باشد که شما می گویید اما من 
شخصا با کسی مشــکلی ندارم و ازبازی کنارمهدی طارمی 

لذت می برم. درکل اتمسفر پرسپولیس برایم جذاب است.
* گلی کــه وارد دروازه الاهلی کــردی امیدهای 
پرسپولیس را زنده نگه داشت. آن لحظه چه حسی 

داشتی؟
حس خوبی بود. من یک لحظه دروازه را دیدم و شلیک کردم. 
معطل می کردم شاید آن توپ گل نمی شد. البته باید این گل 
را به اسم مجموعه پرسپولیس نوشت نه منشا. می توانم این 

طوربگویم که آن گل را من نزدم، پرسپولیس زد.
* داستان جدایی ات از پرسپولیس هم به یک سوژه 
داغ بدل شده. حتی درباره مبلغ رضایت نامه ات هم 

حرف هایی زده اند.
من هرگز قصد جدایی ندارم. این ها مسائلی است که مدیر 
برنامه هایم باید به آن پاســخ بدهد. باشگاه پرسپولیس هم 
طرف حساب اســت و من ســعی می کنم وارد این ماجرا 
نشوم. این رفتارحرفه ای نیســت که من درباره قراردادم و 
نحوه جدایی حرف بزنم. باشــگاه بهترمی تواند دراین باره 

توضیح بدهد.
*12شــهریورماه دوباره باید با الاهلی بازی کنید. 
می توانی شفاف به ما بگویی که تیمت شانس صعود 

دارد یا نه؟
تردید نکنید.در بازی برگشت ما با شناخت بیشتری مقابل 
الاهلی قرار  می گیریم. وقتی شناخت بیشتر باشد راحت تر 
می توانیم توپ را در زمین بچرخانیــم. در بازی رفت گرما 
خیلــی روی کار ما تاثیر گذاشــت اما فکر مــی کنم بازی 
برگشت، شرایط درکشورقطروشهرابوظبی بهترباشد. شنیدم 

آنجا هوا خنک تراست.
*دربازی برگشــت هم هواداران پرسپولیس از تو 

انتظار گلزنی دارند.
من همه تلاشم را می کنم که رضایت هواداران را به دست 
آورم. کار من گل زدن اســت و برایــم فرقی نمی کند چند 
دقیقه در زمین باشــم. یک بازیکن باید درخدمت تیمش 
باشد. گاهی ممکن است من در ترکیب اصلی باشم و گاهی 
هم روی نیمکت. مهم این است که وقتی وارد زمین می شوم 

تمام انرژی ام را به کار بگیرم. 

* پرسپولیس هیچ وقت بازیکن خارجی درجه یکی 
در تاریخش نداشته اســت. تو می توانی این خلأ را 

پرکنی؟
الان نمی توانم به این ســوال جواب بدهم. باید قدری زمان 
بگذرد. من تازه پیراهن پرسپولیس را تجربه کرده ام و برای 
اینکه بگویم می توانم ستاره پرســپولیس باشم خیلی زود 

است. 
*کی به ایران برمی گردی؟

فردا)امروز( درتهران هستم.

حمیدرضا خداشناس: هفته سوم لیگ 
دســته یک فوتبال عصر امروز با برگزاری 
9 دیــدار دنبال می شــود. هفته گذشــته 
شــهرداری ماهشهر با کســب دومین برد 
چهار گله  فصلش مقابل شــهرداری تبریز 
توانســت صدر جدول را در اختیار بگیرد. 
البته نفت مسجد ســلیمان و بادران هم با 
پیروزی مقابل صبا و ایران جوان با 6 امتیاز 
در تعقیب شهرداری ماهشهر هستند و در 
دیدارهای امروز هر یک از این سه تیم این 
فرصت را دارند تا با غلبه بر حریفانشــان به 
تنهایی صدرنشــین لیگ آزادگان در پایان 

هفته سوم باشند.
در یکی از بازی های حساس این هفته تیم 
خوب شهرداری ماهشهرکه با سید کورش 
موســوی در دو هفته اول فــوق العاده کار 
کردند و دو برد پر گل بدســت آوردند عصر 
امروز و در ورزشــگاه  خانگی شان میزبان 
برق جدید شــیراز هســتند که با توجه به 
این دیدار خانگی بهتریــن فرصت را برای 
9 امتیازه شدن و تداوم صدرنشینی دارند. 

تیم شــیرازی نیز که از دو دیدار قبلی خود 
سه امتیاز دشت کرده است به دنبال متوقف 

کردن صدرنشین در ماهشهر هستند. 
اما در یکی دیگر از دیدارهــای مهم امروز 
ایران جوان بوشهر یکی از قعرنشینان لیگ 
در دوهفته اول میزبان نفت مسجد سلیمان 
6 امتیازی است. ایران جوان که در دو هفته 
اول دو شکست نصیبش شده است بی تردید 
در این دیدار در پی کســب اولین پیروزی 
فصل خود آن هــم در برابر یکی از مدعیان 

اصلی قهرمانی لیگ یک است. از طرف دیگر 
شاگردان محمود فکری امیدوارند با پیروزی 
در این دیدار و لغزش احتمالی شــهرداری 
ماهشــهر مقابل برق جدید شیراز و بادران 
مقابل ملــوان بتوانند بــه تنهایی در صدر 

جدول رده بندی قرار گیرند.
بی شــک مهم ترین بازی عصر امروز تقابل 
ملوان و بادران در انزلی اســت. شــاگردان 
نادر دست نشان که از دو بازی اولشان سه 
امتیاز بدست آورده اند در دیداری 6 امتیازی 

میزبان بادرانی هستند که اکنون با 6 امتیاز 
در رده ســوم جدول قرار گرفته اند. قوهای 
سپید انزلی که فصل گذشته تا هفته های 
پایانی از مدعیان صعود بودند برای مدعی 
بودن باید هر سه امتیاز این بازی را به حساب 
خود واریز کننــد در غیر این صورت همین 
ابتدای فصل فاصله شــان با مدعیان زیاد 
خواهد شــد. این دیدار همان قدر که برای 
ملوان مهم اســت برای بادران نیز مهم تر 
است چرا که کسب هر نتیجه به جز پیروزی 

آن ها را از صدر نشینان جدا خواهد کرد.
برنامه کامل بازی ها: 

راه آهن - مس کرمان 
آلومینیوم اراک - نساجی مازندران 

فجر سپاسی  - مس رفسنجان 
خونه به خونه  - صبای قم 

ملوان - بادران تهران 
شهرداری ماهشهر - برق جدید شیراز 

شهرداری تبریز  - اکسین البرز 
گل گهرسیرجان - ماشین سازی تبریز 

ایران جوان بوشهر  - نفت  م.سلیمان 

ورزش: چاهی که رویانیان و دارو دسته اش در ماجرای استخدام ژوزه برای 
پرســپولیس کنده بود ظاهرا پر شده و سرخ پوشــان می توانند شب ها سر 
راحت بر بالین بگذارند. آنها بعد از اینکه بدهی ۳۸0 هزار یورویی دستیاران 
پیرمرد پرتغالی لجوج را کامل پرداخت کردند حالا توانسته اند بخش عمده 
ای از طلب یک میلیون و سیصد هزار یورویی مانوئل ژوزه را  تامین کرده و به 
زودی با وی تسویه حساب خواهند کرد. دادگاه CAS چند روز پیش حکم 
مانوئل ژوزه را هم صادر کرد و باشگاه پرسپولیس به پرداخت یک میلیون و 

سیصد هزار یورو محکوم شد. 
جالب اینکه دیروز اخباری منتشر شــد مبنی بر اینکه کل مبلغ بدهی ژوزه 
تامین شده و در این باره یکی از مسئولان باشــگاه پرسپولیس به سایت نود 

گفت: همه طلب یک میلیون و ســیصد هزار یورویی ژوزه تامین نشــده اما 
بخش عمده ای از آن را مدیریت باشگاه پرسپولیس و هیئت مدیره با تلاشی 

که داشتند تهیه کرده اند.
 باقی مانده بدهی هم ان شــاءالله تامین خواهد شد و جای نگرانی نیست.در 
حالی که عنوان شد این مبلغ با دریافتی از اسپانسر جدید پرسپولیس تهیه 
شده اما اخبار دریافتی ما حاکی از آن اســت که بخشی از مبلغ از اسپانسر و 
بخش دیگر از سایر منابع تهیه شــده است. با شرایط موجود بخش زیادی از 
نگرانی هواداران پرسپولیس برطرف شــده و تامین بخش عمده بدهی خبر 
خوبی است و به زودی پس از هماهنگی با وکیل ژوزه برای پرداخت مطالبات 

این مربی پرتغالی اقدام خواهد شد.

لیگ برتر در آستانه تعطیلی 
ورزش: سازمان امور مالیاتی کشور مبلغ 45 میلیارد تومان بابت اصل 
مالیات بر ارزش افــزوده و 1۳1 میلیارد تومان جریمه ماده 22 و 2۳ 
قانون مالیات و عوارض ارزش افزوده را لحاظ کرده اند. سازمان امور 
مالیاتی حساب های بانکی سازمان لیگ را مسدود کرده و مبلغ بیش 
از یک میلیارد تومان از این حساب ها بلوکه شده است در حالیکه این 
پول قرار بود به عنوان هزینه های جاری مسابقات لیگ و حق الزحمه 
داوران هزینه شود و اکنون با مسدود شدن حساب های سازمان لیگ، 
برگزاری تمامی مســابقات و لیگ های فوتبال کشور از جمله لیگ 
برتر  با خطر تعطیلی مواجه شد ه اند زیرا امکان هیچ گونه دریافت و 

پرداختی در سیستم  بانکی سازمان لیگ وجود ندارد.
مسئولان فدراسیون و سازمان لیگ در تلاش هستند که این مشکل را 
از طریق قانونی حل کنند  و مسئولان امور مالیاتی هم قول رسیدگی 
دقیق به پرونده مالیاتی ســازمان لیگ را داده اند اما مسدود کردن 
حساب های سازمان لیگ عملکردی شــائبه برانگیز است که ظاهرا 
مسئولان ســازمان مالیاتی می خواهند از طریق ورزش پرمخاطب 
فوتبال عملکرد خود را رسانه ای کنند و آن را به گوش افراد مختلف 

در جامعه برسانند!

استقلال خوزستان پولدار می شود
 پاداش 11/5 میلیاردی برای آبی های 

اهوازی
امیر کوشا: با پیگیری های مسئولان باشگاه استقلال خوزستان، قرار 
است مطالبات این تیم از کنفدراســیون فوتبال آسیا )AFC( به تیم 
پرداخت شود تا مشکلات مالی آبی های خوزستانی، تا حدودی برطرف 
شــود. یعقوب پیری مدیر اجرایی باشگاه استقلال خوزستان به همراه 
علیمراد سالاری مدیر رسانه ای این تیم، دیروز راهی مالزی شدند تا با 
حضور در کنفدراسیون فوتبال آسیا، پیگیر مطالبات شان شوند. با توجه 
به حضور استقلال خوزستان در لیگ قهرمانان آسیا، این تیم به ازای هر 
برد مبلغ 50 هزار دلار، به ازای هر تساوی 10 هزار دلار، به ازای هر بازی 
خارج از خانه ۳0 هزار دلار و به ازای صعود به مرحله یک هشتم پایانی 
لیگ قهرمانان آســیا ۸0 هزار دلار پاداش دریافت خواهد کرد. به این 
ترتیب استقلال خوزستان با 2 پیروزی و ۳ تساوی در مرحله گروهی و 
البته 4 بازی خارج از خانه )۳ بازی در مرحله گروهی و یک بازی از مرحله 
یک هشتم پایانی( و همچنین صعود به مرحله یک هشتم پایانی، ۳۳0 
هزار دلار از کنفدراسیون فوتبال آسیا پاداش طلب دارد که مسئولان 
این باشگاه راهی مالزی شدند تا این مبلغ را به صورت نقد دریافت کنند. 

چراکه با بسته شدن حساب ها، امکان واریز آن وجود نداشت.

پرسپولیس-الاهلی کم تماشاگرترین 
بازی

ورزش:  بــا اتمام بازی های رفــت مرحله یک چهــارم نهایی لیگ 
قهرمانان آســیا، کنفدراســیون فوتبال آسیا کم تماشــاگرترین و 

پرتماشاگرترین دیدارها را در این مرحله اعلام کرد.
دیدار پرسپولیس با الاهلی در ورزشگاه سلطان قابوس مسقط با 6500 
نفر کم تماشاگرترین بازی این هفته رقابت ها شد و دیدار شانگهای 

چین مقابل گوانگژو چین با ۳650۳ نفر پرتماشاگرترین شد.

احتمال استعفای قریب قوت گرفت
تسنیم: قریب به نحوه اداره باشگاه استقلال از سوی افتخاری انتقاد 
دارد و معتقد است این باشگاه تک محوره اداره می شود، او به همین 
دلیل به دنبال ملاقات با مسعود سلطانی فر است تا گزارشی از اتفاقات 
رخ داده در باشگاه استقلال را به اطلاع وزیر ورزش و جوانان برساند. 
احتمال اینکه این ملاقات در هفته جاری انجام شود وجود دارد. در 
همین حال خبرهای رسیده حکایت از آن دارد که قریب نسبت به 
گذشته عزم جدی تری برای استعفا دارد و احتمال استعفای او قوت 
گرفته است. باید دید در نهایت در باشگاه استقلال چه اتفاقاتی رخ 
خواهد داد.هیئت مدیره استقلال امروز برای بررسی شرایط این تیم 

جلسه خواهد داشت. 

احتمال انحلال دپارتمان داوری فوتبال
ورزش سه: از زمانی که دپارتمــان داوری در فدراسیون فوتبال 
ایجاد شــده، شــاهد اختلاف هایی میان روســای این دپارتمان 
با کمیتــه داوران بوده ایــم. اخیرا هم حســن کامرانی فر رییس 
دپارتمان داوری به خاطر مسائلی که میان او و فریدون اصفهانیان 
رییس کمیته داوران پیش آمد، از سمتش اســتعفا کرد.با توجه 
به این مســائل کمیته داوران شــاید تصمیم به انحلال دپارتمان 
داوری در فدراســیون بگیرد. فریدون اصفهانیــان رییس کمیته 
داوران در این باره اعلام کرده باید در هیئت رییســه فدراسیون 
درباره دپارتمان داوری صحبت و تصمیم گیری شود.او همچنین 
از احتمال انحلال دپارتمان داوری سخن گفته که در این صورت 

همه تصمیمات در کمیته داوران اتخاذ خواهد شد.

قلعه نویی: من بد بودم؛ منصوریان هم 
بد است؟

ورزش سه: سرمربی تیم ذوب آهن اصفهان اعلام کرد روزی که هواداران 
استقلال در ورزشگاه آزادی علیه او شعار دادند، ناراحت شده است.  من 
دوست ندارم دخالتی در امور فنی و مدیریتی استقلال انجام دهم؛ اما یک 
مسئله ای را باید بگویم. روزی که در بازی استقلال و تراکتورسازی آن 
رفتار وقیح انجام شد، برای خودم ناراحت نبودم. از این ناراحت بودم که با 
فرهنگ شصت و اندی ساله باشگاه استقلال بازی شد. همه می دانند باشگاه 
استقلال از نظر اخلاقی و فرهنگی چقدر بزرگ است و چه افتخاراتی در 
کارنامه اش وجود دارد. آن رفتار زشت که در آن روز با من انجام شد فرهنگ 
64 ساله استقلال را زیر سوال برد. الان می بینیم امتداد آن رفتار با نسل 
جوان هم ادامه دارد و باعث می شــود در فضای مجازی مشکلاتی برای 
منصوریان و مظلومی ایجاد شود. من بد بودم، آیا مظلومی آدم بدی بود؟ 
منصوریان آدم بدی است؟ این ها اثرات رفتارهایی است که برخی آقایان 

در گذشته انجام دادند.

دو شرکت مشتری نفت تهران شدند
ایسنا:  پس از کش وقوس های فراوان، دو شــرکت برای خریداری 
باشگاه نفت اعلام تمایل کردند.  امروز جلسه ای با حضور نمایندگان 
این دو شرکت برگزار می شود تا درباره شرایط واگذاری باشگاه بحث 
و بررسی صورت گیرد. احتمالا در تعطیلات لیگ تکلیف این باشگاه 

مشخص می شود.

ضد حمله

خبر خوش برای پرسپولیسی ها از پرونده ژوزه: پول بدهی تأمین شد 
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   آتیلا حجازی مربی و بازیکن سابق استقلال معتقد است که این باشگاه باید 
به علیرضا منصوریان تا نیم فصل فرصت بدهد. 

   قائد رحمتی هافبک تدافعی سپاهانی ها که فصل گذشته و در دیدار برگشت 
برابر پرســپولیس دچار آســیب دیدگی از ناحیه رباط صلیبی شد در آستانه 

بازگشت به میادین قرار دارد.
   هافبک عراقی پرســپولیس با عملکرد درخشانش در فصل گذشته در تیم 

منتخب سال 201۷- 2016 لیگ برتر عراق قرار گرفت.
   هومن افاضلی که به عنوان سرمربی جدید تیم فوتبال صبای قم انتخاب شده 

دردیدار مقابل خونه به خونه روی نیمکت این تیم نخواهد نشست.
   هادی محمدی مدافع تیم تراکتورسازی که در جریان دیدار دوستانه پیش از 

فصل تراکتورسازی مقابل تیم امید رباط صلیبی پاره کرده بود دیروز زانوی خود 
را به تیغ جراحان سپرد و ۷ ماه دور از میادین خواهد بود.

   ادسون هنریکه مدافع برزیلی که ســال گذشته در تیم ماشین سازی توپ 
می زد، با گسترش فولاد به توافق رسیده بود، اما بازگشت او به تبریز منتفی شد. 
   اونای امری، سرمربی پاری سن ژرمن پس از پیروزی ۳-0 تیمش مقابل سن 

اتین، به تمجید از عملکرد شاگردانش پرداخت.
   یورگن کلوپ، سرمربی لیورپول مدعی شــد که بارسلونا در موضوع خرید 
کوتینیو اشتباهی انجام نداده و به دنبال تقویت خود است  و  انتقادی از بارسلونا 

ندارم.
   ژوزه مورینیو، سرمربی منچســتریونایتد به زلاتان هشدار داد که جای او 

در ترکیب یونایتد فیکس نخواهد بود و باید برای تبدیل شدن به بازیکن ثابت 
تلاش کند.

   فدراســیون فوتبال چین با پایان دادن به شایعات مربوط به اخراج مارچلو 
لیپی، سرمربی ایتالیایی این کشور خاطر نشان کرد تا پایان جام ملت های آسیا 

2019 این سمت را بر عهده خواهد داشت.
    از دعوت شدن هازارد به تیم ملی شــگفت زده ام  و با توجه به اینکه روزی 

سرمربی تیم ملی ایتالیا بوده ام به تصمیمات دیگر مربیان احترام می گذارم.
    پپ گواردیولا سرمربی منچسترسیتی با رد شایعه تلاش این باشگاه برای 
خرید لیونل مسی اعلام کرد: دوست دارد این ستاره آرژانتینی دوران حرفه ای اش 

را در بارسلونا به پایان برساند.

 انتقاد گل محمدی از 
شیوه برگزاری 

جام حذفی
تیــم  ســرمربی  ســه:  ورزش 
تراکتورسازی نسبت به شیوه برگزاری 
مسابقات جام حذفی باشگاه های کشور 

گلایه کرد. گل محمدی در آخرین اظهارنظر خود به انتقاد از شــیوه برگزاری 
مسابقات حذفی پرداخت. سرمربی تراکتورسازی به تسنیم گفت: تغییر قوانین 
و شکل اجرای جام حذفی کمی عجیب و غیر منتظره است. معمولاً در بازی های 
اول، تیم های لیگ برتری با هم مسابقه نمی دهند؛ اما این از اتفاقات عجیب جام 
حذفی است که در اولین بازی مقابل یک تیم قدرتمند لیگ برتری مثل پدیده 
قرار می گیریم.در یک بازی دیگر، دو تیم از لیگ دسته دوم با هم بازی می کنند!

قوچان نژاد: می خواهم 
در بهترین فرم به 
جام جهانی برسم

ورزش: مهاجم ایرانــی هیرنفین در 
گفت و گو با تلگراف هلنــد، از انگیزه 
بالای خود برای حضور در جام جهانی 

روسیه و درخشش دوباره با تیمش سخن گفت. رضا قوچان نژاد درباره حضور در 
جام جهانی 201۸ روسیه، گفت : می خواهم در مدت باقی  مانده تا جام جهانی 
تا جایی که ممکن اســت بازی کنم. آمادگی خودم را حفظ کنم تا در بهترین 
فرم ممکن به جام جهانی برسم. امسال اهداف بزرگی را با هیرنفین در سر دارم. 
هواداران انتظارات زیادی از  ما دارند و من می خواهم در این مدت خودم را نشان 

دهم و جایگاه ثابتی در تیم   ملی داشته باشم.

انصاری فرد: ترسی از 
بارسا و یووه نداریم

ورزش: کریم انصاری فــرد در مصاحبه 
ویدئویی بــا دوربین خبری ســایت نوا 
اسپورت، حامی رسانه ای سوپر لیگ فوتبال 
یونان درباره قرعه کشی لیگ قهرمانان اروپا 

گفت:در لیگ قهرمانان اروپا شما نمی توانید از هیچ  چیز خوشحال شوید و باید سخت به 
کارتان ادامه دهید.مهاجم ایرانی تیم المپیاکوس ادامه داد: لیگ قهرمانان اروپا مهم ترین 
تورنمنت فوتبالی جهان است. از مرحله گروهی لیگ قهرمانان رقبا بسیار دشوار خواهند 
بود و باید تلاش کنیم. باید کار بیشــتری کنیم تا به نتیجه لازم دست یابیم. مهاجم 
المپیاکوس در خاتمه یادآور شد: هر چند با تیم های قدرتمند اروپایی همگروه شدیم اما 

بارسلونا، یوونتوس و اسپورتینگ نمی توانند دلیلی برای ترساندن ما باشند.
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ورزشـــی

آخرین پیام سرمربی تیم ملی قبل از 
ترک تهران

کی روش: ایران با توفان های 
ویرانگری روبرو است

ورزش: سرمربی تیم ملی ساعاتی قبل از ترک تهران به 
همراه کاروان تیم ملی و ســفر به کره جنوبی در پیغامی 
فیس بوکی خواهان حمایت های بیشتر از تیم ملی شد. 

دوستان عزیز،  ما باید به صعودمان به جام جهانی، وضعیت 
شکست ناپذیری مان ، آمار کلین شیت و حضور در صدر 
رنکینگ آســیا افتخار کنیم و از آن خوشحال باشیم. دو 
بازی مانده به پایان دیدارهای مقدماتی، ایران توانســت 
به عنوان تیــم اول، صعودش را به ایــن رقابت  ها قطعی 
کند و پس از برزیل به دومین تیمی تبدیل شــود که به 
جام جهانی راه یافته اســت که دســتاوردی فوق العاده 
محسوب می شود. ما خودمان را برای تقابل با کره جنوبی 
و ســوریه آماده می کنیم و می خواهیم به بهترین شکل 
و با افتخارآفرینی کار را به پایان رســانیم. ســه ماه پس 
از صعودمان به جام جهانی، باید برنامه ای انگیزشــی و 
چالشی وجود داشته باشد که توسط یک بودجه با ثبات و 
قوی تامین می شود. ولی متاسفانه وضعیت فعلی اینگونه 
نیســت و اگر این حمایت در زمان مناسب انجام نشود و 
اگر اشتباهات گذشــته را تکرار کنیم و در مسیر ناهموار 

گذشته گام برداریم، با توفان شن روبرو خواهیم شد.
دوستان عزیز،  بالاتر از این وضعیت بی ثبات اقتصادی، 
ما با بادهای ویرانگر پیش بینی نشده و خطرناکی روبرو 
هستیم که به سمت ما می وزند. مطمئنا تیم ملی به این 
اتفاقات نیازی ندارد و بدون شک، هواداران و حامیان تیم 
هم انتظار چنین اتفاقاتی را ندارند. ما باید بر صحبت های 
انگیزشی رئیس جمهور روحانی، پس از صعودمان به جام 

جهانی 201۸ تاکید کنیم:
۸0 میلیون!

یک ملت!
یک ضربان قلب!

تنها با تامین به موقع منابــع مالی می توان انگیزه لازم را 
در آماده ســازی برای جام جهانی به وجود آورد و حس 
بردباری و کنار هم بودن را به وجود آورد تا در روسیه به 
دنبال رویاهایمان باشــیم. فارغ از شرایطی که داشتیم، 
روحیه و ذهنیت تیم ملی همیشــه »فراتر از انتظارات« 
بوده اســت و غیرقابل قبول و غیر قابل درک اســت که 
پاداشــی مثل باقی اوقات به این تیم داده شود نه »فراتر 

از انتظارات« .
همه ما باید روی دیدار با کره جنوبی و سوریه تمرکز کنیم، 

همه برای تیم ملی!



فدراسيون دووميدانى زودتر از موعد تيمش را براى جاكارتا بست

آب پاكى روى دست بيرون مانده ها 
بانوان قديمى؛ جايى در برنامه ها ندارند

والورده جانشين نيمار را پيدا كرد
 «MSD» انتظارها را برآورده مى كند؟

 دووميدانى  رها حاتمى  هنوز يك ســال تا بازيهاى 
آسيايى جاكارتا مانده كه فدراسيون دووميدانى كه روزهاى 
پر ســر و صدايى را پشت سر گذاشــته، بار ديگر تصميمى 
مى گيرد و خود را وارد چالش جديدى مى كند. هنوز خيلى 
از رشته ها برنامه ريزى شان را براى بازى هاى آسيايى 2018 
كه 11 ماه و بيســت و اندى روز ديگر برگزار مى شود، انجام 
نداده اند كه رئيس فدراسيون دووميدانى مى گويد تيمش را 
براى بازى هاى آسيايى دوره بعد بسته است. او با اين حرف 
آب پاكى را روى دست بقيه دووميدانى كارانى كه براى خود 
شانس قائل بودند، مى ريزد اگرچه مى گويد 10 درصد براى 
احتمالات در نظــر گرفته اند و ممكن اســت تيم فعلى 10 
درصد تغيير كنند. دو نفر در پرتاب ديسك، يك نفر در پرتاب 
وزنه، يك نفر در پرتاب چكش به همراه نفرات اول ماده هاى 
100 متر، 400 متر، 800 متر، 1500 متر و ســه هزار متر 
مانع و سه نفر در پرش طول و سه گام، 12 نفرى هستند كه 
در برنامه اصلى فدراسيون قرار گرفته اند. اين تصميم در حالى 
اتخاذ شده كه آخرين نشست سازمان تيم هاى ملى هم از 
آن حمايت كرده و استدلال اعضاى اين سازمان و مسوولان 
فدراسيون هم اينســت كه فقط بايد روى كسانى سرمايه 

گذارى كرد كه شانس مدال دارند. 

*اولويت نخست
در اين ميان كيهانى اولويت نخست اين فدراسيون را احسان 
حدادى معرفى مى كند اما هنوز نمى داند كه احســان قرار 
اســت چه برنامه اى را در پيش بگيرد. گويــا نايب قهرمان 
المپيــك لندن مى خواهــد همچنان كارش را با حســين 
توكلى ادامه بدهد اما در اين رابطه هم توافقى با فدراسيون 
انجام نشده است. فدراسيون به خاطر ويژگى  هاى احسان 
روى حرفش حرفــى نمى زند اما به نظر مى رســد ترجيح 
فدراسيون اين است كه احسان با يك مربى پرتابى كار كند 
اما كيهانى و همكارانش در اين مورد چيزى نمى گويند چون 
نمى خواهند در موقعيتى قرار بگيرند كه بعدا مجبور باشند 
پاسخ انتقادهاى احسان را بدهند همانطور كه اين روزها با 

نقدهاى تند او مواجه مى شوند.

البته فدراسيون اين ويژگى را فقط در مواجهه با احسان 
دارد و  در ارتبــاط با بقيه اعضاى ســازمان تيم هاى ملى 
در جمع بندى هايشــان به يك اولتيماتوم رســيده اند؛ 
اولتيماتومى كــه مى گويد هيچ ورزشــكارى حق ندارد 
خارج از برنامه فدراسيون باشد و اگر هم قرار است مربى 
يا ورزشكارى برنامه اى ارائه كند، اين برنامه بايد تاييديه 
فدراســيون را بگيرد؛ در غيراينصورت هيــچ برنامه اى 

عملى نمى شود. 
رئيــس فدراســيون دووميدانــى در حالــى ايــن خط و 
نشــان را مى كشــد كه محمد صميمى را مثــال مى زند و 
مى گويد:«محمد صميمى هم مى توانــد در برنامه هاى ما 
براى بازى هاى آسيايى قرار بگيرد اما به شرط اينكه خودش 
بخواهد. او مدتهاست چهارم و پنجم مى شود و با اين شرايط 
نمى تواند شانســى براى خود ايجاد كند. ســال قبل وقتى 
مى خواستيم براى ورزشكاران برنامه ريزى كنيم، به او گفتيم 

كه تو را هم مثل احسان حدادى مى بينيم و هر برنامه اى او 
داشته باشد را براى تو هم اجرا مى كنيم. اما گفت مى خواهد 
در اصفهان تمرين كند. اما مــا پول مكملش را بدهيم. الان 
مى گويم كه اشــتباه كرديم و اين پول را داديم اما از اين به 
بعد اين اشتباه را نمى كنيم و هر ورزشكارى كه در چارچوب 
برنامه ما باشد، حمايت مى كنيم اما براى بقيه نمى توانيم اين 

كار را انجام دهيم.» 
*كو بانوان؟

مجيد كيهانى در شرايطى آب پاكى را روى دست دووميدانى 
كاران مى ريزد كه در ارتباط با فهرستى كه براى بازى هاى 
آسيايى جاكارتا بسته شده، يك ابهام بزرگ وجود دارد؛ بانوان 
كجاى اين فهرست هستند؟ با پاسخى كه كيهانى مى دهد 
مشخص مى شود كه هيچ جا؛ چراكه براى فدراسيون مدال 
آورى مهم است. البته كيهانى از زاويه اى ديگر به اين موضوع 
نگاه مى كند و مى گويد:« بانوان قديمى فرصت زيادى داشتند 

و الان بايد به مرحله مدال آورى رســيده باشند. حالا اگر از 
دووميدانى كاران رده بزرگسالان، كسى بتواند به ركوردهاى 
خوب برسد، راهى بازى هاى آسيايى مى شود اما اگر شرايط 
فعلى برقرار باشد؛ از بين دختران نوجوان و جوان، يكى دو 

نفر را در برنامه آماده سازى براى جاكارتا قرار مى دهيم.»
او در حالى روى اين نكته دست مى گذارد كه به هر حال اگر 
كسى قرار باشد به حد ايده آل برسد بايد در برنامه قرار داشته 
باشد؛نه اينكه به طور اختصاصى تمرين كند؛ در اين شرايط 

آيا مى توان به حد ايده آل رسيد؟ 
* ده درصد باقى مانده

به هر حال با اين شــرايط زودتر از موعد تكليف مســافران 
اعزامى به بازى هاى داخل سالن آسيا روشن شده و در اين 
فضاست كه بايد ديد ديگرانى كه مى خواهند جزو 10 درصد 
باقيمانده باشند، چطور مى توانند خود را آماده كنند؟ آن هم 

در شرايطى كه تا اين حد مشكل دارند و البته گلايه. 

دانيال صدقى: عثمان دمبله ســرانجام بعد 
از هفته هــا مذاكره بين بوروســيا دورتموند و 
بارسلونا با 130 ميليون يورو راهى نوكمپ شد. 
ستاره 20 ساله فرانســوى به عنوان جانشين 
نيمار كه راهى پى اس جى شــده به بارسلونا 
آمده و قرار اســت مراحل رشــد و ترقى را در 
كنار مسى و سوارس طى كند. بخشى از مبلغى 
كه بارســلونا به دورتموند مى پردازد شــامل 
پاداش هايى اســت كه البته بــه موفقيت در 
چمپيونزليگ يا كســب توپ طلاى احتمالى 
بستگى خواهد داشت. توافق با تيم آلمانى كار 
راحتى نبــود و دورتموند با مانع تراشــى هاى 
فراوان در هفته هاى اخير نشان داد كه تمايلى 
براى فروش دمبله نداشت. كما اينكه آنها ابتدا 
150 ميليون يورو براى فروش مهاجم فرانسوى 
درخواست كرده بودند كه 120 ميليون يوروى 
آن  به صورت پيش پرداخت طلب شــده بود و 
باشگاه اسپانيايى با اين درخواست مخالفت كرد. 
در واقع بارسا قصد نداشت بيش از 100 ميليون 
به عنوان پيش پرداخت بپــردازد و در نتيجه 

مذاكــرات دو طرف طولانى تر شــد. اما وقتى 
چند روز پيش مهاجم سابق رن از تمرين كردن 
با دورتموند خوددارى كرد، مسير مذاكرات به 
طور كلى تغيير يافت. البته اين ترفند ديگرى 
بود تا دورتموند را راضى به فروش مهاجم ياغى 
خود كند. بعد از اينكه دمبله به دليل اين رفتار 
تا زمان نامعلوم از سوى باشگاه خود تعليق شد، 
مشــخص بود كه هيچ يك از طرفين به ادامه 
همكارى با يكديگر و بازگشــت او به تمرينات 
تمايل نداشتند. بارســلونا از اين شرايط نهايت 
اســتفاده را برده و براى جــذب او قدم نهايى 
را برداشــت. اگرچه دمبله در بارســلونا حتى 
نيمى از دستمزدى كه نيمار دريافت مى كرده 
را نخواهــد گرفت. به خصوص كه مســئولان 
باشگاه درحال آماده كردن پيشنهاد جديدى 
براى تمديد قرارداد به ليونل مسى هستند كه 
احتمالا با يك مبلغ نجومــى ديگر در اين تيم 

ماندگار خواهد شد.
 دمبله در شــرايطى به عنوان جايگزين نيمار 
به نوكمپ آمده كه در بين ســتاره هاى بارسا 

دســتمزد كمترى دريافت مى كند و البته اين 
موضوع يك بار ديگر هنر باشگاه كاتالونيايى را 
در انجام معاملات مهــم در بازار نقل وانتقالات 

نشان مى دهد.
  MSD فشارهاى*

 MSN بــه زودى جايگزين MSD مثلــث 

خواهد شــد و البته هنوز نمى توان با قاطعيت 
گفت كــه اين خــط حمله قــادر بــه تكرار 
حماسه هاى تاريخى نيمار و سوارس و مسى در 
رقابت هاى باشگاهى مختلف خواهد بود. براى 
دمبله جا افتادن در تركيب بارسلونا به طور حتم 
كار دشوارى خواهد بود. به خصوص كه در سه 

فصل گذشته، MSN توانست با ركوردشكنى 
هاى فراوان و منحصربه فــرد، خود را به عنوان 
بهترين خط حمله تاريخ باشگاه بارسلونا معرفى 
كند. اما نبايد فراموش كرد كه دمبله 20 ساله 
به عنوان گران قيمت ترين خريد تاريخ باشگاه 
راهى بارسلونا شده كه البته با توجه به افزايش 
روزمره بازيكنان در بازار نقل وانتقالات جهانى 

اين اتفاق خيلى عجيبى نيست.
 *ماموريت هاى دمبله

او فصل گذشته در تركيب بوروسيا دورتموند 
10 گل زد و 21 پــاس گل در كارنامــه خود 
داشــت. قطعا اولين ماموريت او در رختكن 
نوكمپ ايجاد ارتباطى نزديــك با مهاجمان 
اهل آمريــكاى جنوبى بارســلونا خواهد بود.
درســت مثل كارى كه نيمار در بدو ورود به 
اين تيم انجام داده بود. حالا نيمار راهى پارى 
سن ژرمن شــده و روزهاى خوبى را در پارك 
پرنس سپرى مى كند و دمبله بايد ارزش هاى 
خود را به والورده و هــواداران متوقع اين تيم 

نشان دهد.

كشتى آزاد قهرمانى جهان - فرانسه 
ايران با يك طلا تمام كرد

ورزش: در  آخريــن روز از رقابت هاى كشــتى آزاد قهرمانى جهان 
نماينــدگان اوزان 65 ،70 و 74 و 97 كيلوگرم ايران از دور رقابت ها 
كنار رفتند. بدين ترتيب ايران در پيكارهاى رده بندى و نهايى هيچ 
نماينده اى نداشــت .تيم ملى ايران در پايان رقابت هاى آزادكاران 
چهار وزن نخست، توسط حسن يزدانى به يك مدال طلا در وزن 86 
كيلوگرم دست يافت تا تنها مدال كشورمان در اين دوره از مسابقات 

به نام مرد طلايى المپيك ريو ثبت شود.

 اولين مدال تاريخ قايقرانى ايران در 
مسابقات جهانى

ورزش: در ادامه رقابت هاى آب هــاى آرام قهرمانى جهان قايقرانان 
كشورمان در دور فينال به مصاف حريفان رفتند و عادل مجللى موفق 
به كسب مدال برنز شد. بر اين اساس عادل مجللى در فينال A كانوى 
يكنفره 200 متر با قايقرانان كشورهاى اسپانيا، قزاقستان، مجارستان، 
روسيه، گرجستان، بلاروس، ليتوانى و لهستان رقابت كرد و در پايان 
در جايگاه سوم ايستاد و صاحب مدال برنز شد. اين اولين مدال تاريخ 
قايقرانى ايران در مســابقات قهرمانى بزرگسالان جهان است.  فرزين 
اسدى در فينال B كاياك يكنفره 1000 متر مردان نهم و در مجموع 
هجدهم جهان شد. كيا اسكندانى نيز در فينال B كانوى يكنفره 1000 

متر مردان نهم شد و در مجموع رده هجدهم جهان را از آن خود كرد.

در يادمان شهيد محسن حججى مشخص شد
نفرات برتر ورزش هاى زورخانه اى و 

كشتى پهلوانى 
ورزش: رقابت هــاى قهرمانــى جوانان كشــور بــا قهرمانى تيم 
كردستان به پايان رسيد. در اين مســابقات 17 تيم از 14 استان 
سراســر كشــور در رقابت هاى قهرمانى ورزش هاى زورخانه اى  و 
كشــتى پهلوانى جوانان كشــور حضور يافتند و مسابقات خود را 
طبق قوانين و مقررات جديد فدراســيون برگزار كردند.  در پايان 
مسابقات، تيم كردســتان با 368 امتياز با اقتدار عنوان نخست را 
در بخش تيمى ورزش هاى زورخانه به دســت آورد و بر ســكوى 
اول ايستاد، استان هاى كرمان و خراســان جنوبى نيز به ترتيب با 
امتيازات 352 و 347 جايگاه دوم و سوم را به خود اختصاص دادند. 
در مجموع رشــته هاى تيمى زورخانه اى، هنرهاى فردى و كشتى 
پهلوانى تيم جوانان كردستان با 206 امتياز به مقام قهرمانى رسيد، 
جوانان استان كرمان با 149 امتياز بر ســكوى دومى ايستادند و 
تيم خراســان جنوبى با 126 امتياز به مقام ســومى بسنده كرد. 
همچنين از ســوى كادر فنى فدراسيون، پژمان سكونتى ورزشكار 
و مربى كردســتانى به عنوان مربى برتر زورخانه اى جوانان كشور 
معرفى شد.  رقابت هاى قهرمانى ورزش هاى زورخانه اى  و كشتى 
پهلوانى جوانان كشــور طى روزهاى يكم تا سوم شهريورماه تحت 
عنوان يادمان پهلوان شــهيد محسن حججى در مجموعه ورزشى 

آزادى سنندج برگزار شد.

آغاز اصلاحات صبوريان
ورزش: همانطور كــه از قبل هم زمزمه هاى آن به گوش  مى رســيد 
مديركل ورزش و جوانان استان خراسان رضوى جابه جايى هاى شطرنج 
وار ذهن خود را همزمان با مشخص شدن تكليف وزير ورزش آغاز كرد.او 
براى بهبود در اوضاع مورد انتقاد مخالفانش فعلا با دو انتصاب و بركنارى 
اصلاحاتش را آغاز كرده اســت. او مجيد پور رضايى رييس اسبق اداره 
ورزش و جوانان مشهد مقدس را به عنوان معاونت فرهنگى و امور جوانان 
اداره كل ورزش و جوانان استان منصوب كرد و از زحمات و تلاش هاى 
جعفر قديرى تقدير كرد. همچنين سروش پورآزاد رئيس اسبق ادارات 
ورزش و جوانان درگز و قوچان به عنوان مشاور مديركل و مسئول روابط 

عمومى اداره كل به جاى محمدرضا خوش باطن منصوب شد.

بازگشت سعيد على حسينى به 
وزنه بردارى پس از هشت سال

مهر: طبق نظر محسن بيرانوند ســرمربى تيم ملى وزنه بردارى 
، اردوى سه هفته اى ســطح درياى ملى پوشان با حضور 12 وزنه 
بردار در سالن ورزشى دانشــگاه علامه محدث نورى آغاز شد و تا 
روز  24 شهريور ماه ادامه خواهد داشت.  يكى از نكات قابل توجه 
اين اردو، حضور سعيد على حسينى وزنه بردار دسته فوق سنگين 
ايران پس از هشت سال دورى از تيم ملى در تمرينات است. على 
حسينى سالها پيش موفق به كسب عنوان قهرمانى نوجوانان آسيا 
و جوانان جهان شــد و همچنان ركورد دار يك ضرب، دوضرب و 

مجموع رده جوانان جهان است.  

خبر

يكشنبه 5 شهريور
اتومبيل رانى فرمول يك بلژيك

ساعت: 16:00 زنده از شبكه ورزش
يكشنبه 5 شهريور 

موتوجى پى انگليس
ساعت: 18:30 زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 5 شهريور هفته 4 ليگ برتر انگليس
ليورپول - آرسنال

ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش

اسپانيا / لاليگا
 رئال سوســيداد 3 ................................................................... 0 ويارئال

آلمان /بوندسليگا
 كلــن 1  ................................................................... 3 هامبــورگ

فرانسه / لوشامپيونا
 پارى سن ژرمن 3 ................................................................ 0 سنت اتين

هلند / ارديويسه
 ان اى سى بردا 2 ........................................................... 2 اسپارتا روتردام

دوستانه / بين المللى
 ترينيداد و توباگو 1 ................................................................... 2 جامائيكا

ميز نتايج

ورزش در سيما
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توافق بانوى پير با 
امره جان

گاتزتا دلو اسپورت : باشگاه يوونتوس 
با امره جان به توافق رسيده تا در پايان 
فصل آينده و با اتمام قرارداد اين بازيكن 
با ليورپول، او را بــه عنوان بازيكن آزاد 

جذب كند. امره جان در حال حاضر آخرين فصل قراردادش با ليورپول را پشت سر 
مى گذارد. يورگن كلوپ تلاش بسيارى كرد تا قرارداد اين هافبك آلمانى تمديد 
شود ولى تا به اينجا راه به جايى نبرده اند و حالا با توافقى كه جان با يووه انجام 
داده، اوضاع را بهم ريخته و ممكن اســت اين توافق، به عملكرد او در اين فصل 
ضربه بزند. او سال 2014 از بايرلوركوزن با 12 ميليون يورو راهى ليورپول شد و 

نمايش هاى خوبى در اين چند فصل به ثبت رسانده است. 

احتمال جدايى 
اينيستا در تابستان 

امسال
ورزش: گيلم بالاژ، روزنامه نگار مشهور 
اســپانيايى از احتمال بالاى جدايى 
آندرس اينيستا، كاپيتان باتجربه بارسا 

در تابستان امسال خبر داد. با توجه به اينكه تنها يك سال از قرارداد اينيستا باقى 
مانده، اخبارى در مورد جدايى او در روزهاى اخير منتشر شده است. گيلم بالاژ 
گفت: مسى قطعا قرارداد خود را تمديد خواهد كرد اما در مورد اينيستا بايد در 
مورد قرارداد جديد بحث شود. خود اينيستا تمايل به ماندن دارد و باشگاه نيز 
خواهان ادامه همكارى با اوست اما ممكن اســت راه هاى جديدى پيش روى 

اين بازيكن باز شود. 

هكرها انتقال مسى به 
رئال مادريد را تبريك 

گفتند!
ورزش: پيغامى كه ديروز در صفحه رئال 
مادريد منتشر شد، فوتبالدوستان دنيا را 
شگفت زده كرد:«مسى، خوش آمدى». 

هكرها كه چند روز پيش صفحه توئيتر بارسلونا را در اختيار گرفته بودند و خبر 
انتقال دى ماريا به اين تيم را منتشر كرده بودند صفحه رئال مادريد را تحت كنترل 
قرار دادند و خبر عجيب انتقال ليونل مسى، ستاره آرژانتينى به رئال مادريد را منتشر 
كردند. البته آنها دقايقى بعد تائيد كردند كه صفحه تحت تسلط آنهاست تا هوادارانى 
كه شــوكه شــده بودند، آرامش پيدا كنند.  در حال حاضر دى ماريا و مسى در 
پى اس جى و بارسلونا حضور دارند و هيچ كدام از آنها تيم هايشان را عوض نكرده اند!

تيم 
ملى گلبال مردان 

جهانى شد
 ايسنا: در ادامه رقابت هاى گلبال قهرمانى آسيا -  اقيانوسيه و 

در پنجمين روز از اين رقابت ها كه در بانكوك تايلند در حال  برگزارى 
است، تيم   ملى گلبال مردان در مرحله نيمه نهايى با نتيجه  چهار بر سه 
تيم ژاپن را شكست داد و موفق به كسب سهميه جهانى 2018 سوئد شد.

تيم   ملى گلبــال مردان پيش از ايــن و در رقابت هاى قبلــى خود موفق 
به شكســت تيم هاى كره جنوبى، قزاقســتان، تايلند و عراق شده بود و  
 شنبه چهارم شــهريور ماه در مرحله نيمه نهايى تيم ژاپن را مغلوب 

خود كرد.
در پايان اين رقابت ها به دو تيم گلبال مردان و يك تيم گلبال 

زنان سهميه جهانى تعلق مى گيرد كه متاسفانه تيم  
 ملى گلبال زنان از كســب سهميه جهانى 

سوئد باز ماند.

يزدانى 
مدالش را به مردم ايران 

تقديم كرد
ورزش: حسن يزدانى پس از كسب مدال طلاى جهان اظهار كرد: براى 

رسيدن به اين مدال خيلى زحمت كشيدم و  محمد طلايى و رسول خادم 
نيز به من كمك كردند تا صاحب اين مدال شوم. از كسب مدال طلا خوشحالم 
و مدالم را به تمام مردم ايران تقديم مى كنم.وى افزود: هدفم در مسابقات جهانى، 
نمايش كشتى ايرانى بود و خدارا شكر اين اتفاق رخ داد و توانستم مدال طلا را كسب 
كنم.يزدانى ادامه داد: من براى كسب مدال طلا به اين مسابقات آمدم و براى اينكه 
هيچ حرف و حديثى را باقى نگذارم، هيچ حريفى را دست كم نگرفتم و خدارا 
شكر مى كنم كه توانســتم با پيروزى مقابل حريف اسلواكى به مدال طلا 

برسم. وى تصريح كرد: 2-3 روز قبل از مسابقات سرماخوردگى شديدى 
داشتم و بدنم خيلى ضعيف شده بود به همين دليل در مبارزه اول 

و دوم نتوانستم آنطور كه دوست داشتم كشتى بگيرم اما در 
مراحل بعد بدنم راه افتاد و موفق شدم در نهايت 

به مدال طلا برسم.

ايران 
در مسابقات تيمى نيست

تيم ملى جودو راهى 
مجارستان شد

ورزش: مســابقات جودوى قهرمانى جهان در حالى از روز دوشنبه به 
ميزبانى مجارستان آغاز خواهد شد كه تيم ملى 4 نفره جودوى بزرگسالان 

كشــورمان ديروز راهى بوداپســت محل برگزارى اين رقابت ها شد. محمد 
رشــنونژاد نماينده وزن 60-كيلوگرم، محمد محمدى بريمانلو نماينده وزن 
73- كيلوگرم، سعيد ملايى نماينده وزن 81- كيلوگرم و رامين صفويه نماينده 
وزن 100- كيلوگرم چهار جودوكارى هستند كه راهى اين رقابت ها شده اند. 
هدايت اين تيم را محمدمنصورى برعهده گرفته است و محمدرضا رودكى 
نيز به عنوان سرپرست كنار جودوكاران حضور دارد. در پايان مسابقات 

انفرادى در حالى رقابت هاى تيمى برگزار خواهد شد كه تيم ملى 
جودوى ايران در اين بخش حضور نخواهد داشت. تيم ملى 

به دليل اينكه تركيب كاملى ندارد نمى تواند در 
بخش تيمى حضور داشته باشد.
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حسن يزدانى كشتى گير وزن 84 كيلوگرم تيم ملى 
كشــورمان كه با اقتدار عنــوان قهرمانى جهان در 
پاريس را به دست آورد در پســتى اينستاگرامى از 
اينكه توانست به عنوان فرزند كوچك ايران لحظه اى 

دل مردم را شاد كند ابراز رضايت كرد.

اســتفن كرى ســتاره بســكتبال ان بى اى و تيم 
گلدن استيت، در توئيتى حضور خود در ورزشگاه تيم 
پاريس سن ژرمن و تماشاى بازى دوست صميمى اش 
يعنى نيمار را تجربه اى لذت بخــش خوانده و از جو 

فوق العاده ورزشگاه متعجب شده است.

اشكان دژاگه ملى پوش فوتبال كشورمان در استورى 
اينستاگرام خود با انتشار عكسى در هواپيما به همراه 
على كريمى از سفر خود به كره جنوبى خبر مى دهد 
تا به اردوى ملى پوشــان براى رويارويى با اين تيم 

بپيوندند. 

پير امريك اوباميانگ ســتاره بروسيا دورتموند در 
توئيتى خطاب به هم تيمى سابقش يعنى عثمان دمبله 
كه به تازگى به بارسلونا پيوسته، اين انتقال را تبريك 
گفته و از وى خواســته با اينكه از دورتموند رفته اما 

عضويت او در توئيترش را حفظ كند!



 جامعه/ محمود مصدق 
شــركت هاى توليد و توزيع دارو در 
كشور مثل ساير بخش هاى جامعه 
با مشكلات و چالش هاى متعددى مواجه هستند، 
اما يكى از مهم ترين آن ها كمبود نقدينگى است؛ 
مشــكلى كه البته عمدتاً ريشه در مطالبات اين 

شركت ها از سازمان هاى بيمه گر دارد. 
در واقع شــركت هاى پخــش دارو و داروخانه ها 
حــدود 7/5 هزار ميليارد تومان از شــركت هاى 
بيمه اى طلبكارند و همين طلب سنگين سبب 
شده تا آن ها و شركت هاى توليد دارو دچار چالش 

جدى شوند.
به بــاور كارشناســان و مســئولان، در صورت 
حفظ وضعيــت موجود و تداوم كمبود نقدينگى 
بــه احتمال قوى در آينده نه چنــدان دور روند 
توليد و تأمين دارو كاملاً مختل مى شود و حيات 
شركت هاى توليد و توزيع دارو به خطر مى افتد. 

البته سال پيش دولت و مجلس شوراى اسلامى 
با تخصيص 800 ميليارد تومان به سازمان بيمه 
سلامت تلاش كرد تا با پرداخت بدهى اين بيمه 
به داروخانه ها و شركت هاى پخش، حداقل بخشى 
از مشــكل ياد شده را حل كند، اما اين حربه نيز 
چاره ســاز نشد و طولى نكشــيد كه بدهى اين 
بيمه و ساير سازمان هاى بيمه گر به داروخانه ها 

و بيمارستان ها به بيش از رقم هاى قبلى رسيد.

  چرخه دارويى فلج مى شود
رئيس انجمن دارو سازى ايران نپرداختن مطالبات 
داروخانه ها و شركت هاى پخش از سوى بيمه ها 
را همچنان بزرگ ترين چالش شركت هاى دارويى 
مى خواند و به قــدس مى گويد:اين موضوع روى 

زنجيره توليد دارو تأثير گذاشته است. 
دكتر محمد باقر ضياء نسبت به فلج شدن چرخه 
توليــد دارو به دليل پرداخــت نكردن مطالبات 
داروخانه ها و شركت هاى پخش هشدار مى دهد و 
مى گويد: دولت و مجلس هرچه زودتر بايد در اين 

ارتباط چاره اى بينديشند.
وى از ضعف صادرات محصولات دارويى به عنوان 
يكى ديگر از مشكلات شــركت هاى داروسازى 
ياد مى كند و مى گويد: بــا وجود اينكه داروهاى 
توليدى ايران از كيفيت مناسبى برخوردار است، 
اما به دليل مســائل سياسى و مشكلاتى كه در 
بازاريابى وجود دارد، حجم صادرات دارويى ما در 
مقابل واردات بسيار پايين است كه در اين زمينه 

بايد تلاش بيشترى شود. 
دكتر مهدى ســجادى دبير انجمن داروســازى 
ايران نيز علاوه بر كمبود نقدينگى به مشــكلات 

شــركت هاى داروسازى در تهيه مواد اوليه اشاره 
مى كند و مى گويد: از آنجا كه سازمان هاى بيمه گر 
مطالبات داروخانه ها را به موقع پرداخت نمى كنند، 
زنجيره توليد از تأميــن مواد اوليه تا پخش دارو 
دچار چالش شده به همين دليل در حال حاضر 
برخى از شركت ها نمى توانند به آسانى مواد خام و 

اوليه توليد دارو را تهيه كنند. 

  بودجه براى پژوهش نداريم
دكتر رهبرمژدهــى آذر، رئيس ســابق انجمن 
داروســازى ايران اما جــدا از كمبود نقدينگى و 
ضعف در صادرات محصولات دارويى به مسائل و 
مشكلات شركت هاى داروسازى در بخش پژوهش 
و تحقيقات مى پردازد و به قدس مى گويد: كمبود 
نقدينگى سبب شده تا شركت هاى توليدى بودجه 
كافى براى بخش تحقيقات خود اختصاص ندهند 
در نتيجه نتوانند نــوآورى يا محصولات جديد 

داشته باشند.
وى با اشــاره به اينكه نبود نــوآورى در توليد به 
معنى شكست و دورشدن از رقابت با شركت هاى 
داروسازى بين المللى اســت، مى افزايد: صنايع 
داروســازى ما به علت تخصيــص ندادن بودجه 
كافى به بخش پژوهش، نوآورى مناسبى ندارند 
و اين موضوع آن ها را از رقابت ناتوان كرده است؛ 

بنابر اين نمى توانند براحتى در كشور هاى ديگر 
حضورى پررنگ داشته باشند. 

وى ارزش صادرات دارويى ايران را 1000 ميليارد 
تومــان از مجموع 14 هزار ميليارد تومان داروى 
توليد شــده عنوان و تصريح مى كند: اين رقم به 
نسبت ميزان واردات دارويى بسيار ناچيز است.در 
واقع اگرچه فقط پنج درصد محصولات دارويى را 
وارد مى كنيم اما از لحاظ ريالى ارزش آن ها با كل 
هزينه هايى كه براى توليد 95 درصد اقلام دارويى 

كه در كشور توليد مى شوند، برابرى مى كند.
 وى در ادامــه از نبود فروش اعتبارى مواد اوليه 
توســط شــركت هاى خارجى خبــر مى دهد و 
مى گويد: برخلاف گذشــته خريــد اعتبارى و 

مدت دار از شــركت هاى خارجى قطع شــده و 
شركت هاى ما از سال 92-91 بايد پول مواد مورد 
نيازشــان را نقدى پرداخت كنند كه اين امر در 

توان برخى از شركت هاى ما نيست. 
 پدر داروســازى ايــران همچنيــن نگاهى به 
دانشجويان داروساز مى اندازد و مى گويد: اگرچه 
به نسبت ساير حرفه ها امنيت شغلى داروسازان 
در حال حاضر تأمين اســت اما با توجه به تعداد 
دانشجويان رشــته داروسازى در سه، چهار سال 
آينده با ســيل داروسازان بيكار مواجه مى شويم؛ 

مگر اينكه از هم اكنون به فكر چاره باشيم. 

  كاهش اقلام داروهاى توليدى 
با اين همه پرسش اساسى اين است كه پرداخت 
نكردن مطالبات داروخانه ها و شركت هاى پخش 
از سوى بيمه چه تأثيرى روى كيفيت و كميت 

توليد دارو مى گذارد؟
دكتــر وحيــد محلاتــى، نايب رئيــس انجمن 
شــركت هاى صنعت پخــش دارو و مدير عامل 
شركت پورا پخش در پاسخ به اين پرسش قدس 
مى گويد: 70 درصد گردش مالى داروخانه مربوط 
به بيمه هاست، از اين رو نقش عمده اى در چرخه 
توليــد دارو ايفــا مى كنند و اگر بدهى شــان را 
پرداخت نكنند قطعاً روى كميت توليد دارو تأثير 

منفى مى گذارند و در آينده شــاهد كاهش اقلام 
داروهاى توليدى خواهيم بود. وى با تأكيد بر اينكه 
كمبود نقدينگى تاكنــون روى كيفيت توليدات 
دارويى تأثير منفى نگذاشته است، مى افزايد: اما 
بــا تداوم وضعيت موجود، شــايد اين موضوع در 
درازمدت روى كيفيت هــم تأثير منفى بگذارد.
وى با اشــاره به اينكه در حال حاضر شركت هاى 
پخش 3/5 هزار ميليــارد تومان از بيمه ها طلب 
دارند،تصريح مى كند:اين درحالى اســت كه اين 
شركت ها با توجه به افزايش و جهش قيمت ارز در 
سال 91 و گران شدن دارو در بازار به دو برابر رقم 

ياد شده براى ادامه فعاليتشان نياز دارند. 

  خريد اعتبارى مشكل شركت هاى 
توليد كننده دارو 

دكتر مهدى پير صالحــى، معاون طرح و برنامه 
ســازمان غــذا و دارو نيــز به قــدس مى گويد: 
شركت هاى داروسازى تمام سعى خود را مى كنند 
تا به اصول توليد پاى بند باشند بر همين اساس 
تا كنون كمبــود نقدينگــى روى كميت تأثير 
گذاشته نه روى كيفيت اما اگر همچنان مطالبات 
داروخانه ها و شركت هاى پخش پرداخت نشود و 
ما شاهد گران شدن مواد اوليه و افزايش نيافتن 
قيمت داروها باشيم، آن وقت احتمال تهيه مواد 
اوليه ارزان تر و توليد داروهاى كم كيفيت تر وجود 

دارد. 
دكتر ايرج حريرچى، قائم مقام وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــكى اما نظر ديگرى دارد و 
به قدس مى گويد:با توجه به مكانيزم خود كنترلى 
شركت هاى داروسازى و تعهدى كه آن ها در قبال 
جامعه دارند،مطمئن هســتيم كه فشار كمبود 
نقدينگى بر كيفيت داروهاى توليدى تأثير منفى 
نخواهد داشــت هرچند كه ايــن نگرانى بالقوه 
وجود دارد. وى در همين زمينه مى افزايد: البته 
كمبود نقدينگى روى بودجه تحقيقات و نوسازى 
شركت هاى دارويى تأثيرگذار است كه اميدواريم 

در دولت دوازدهم اين مشكلات بر طرف شوند. 
دكتر خالقى، عضو كميسيون بهداشت و درمان 
مجلس شــوراى اسلامى نيز با اشــاره به نقش 
ســازمان هاى بيمــه گر و دولــت در نپرداختن 
مطالبــات داروخانه ها كه روى چرخه توليد دارو 
تأثير منفى گذاشــته اســت، به قدس مى گويد: 
دولت دوازدهم بايدعلاوه بر برطرف كردن مشكل 
بدهى بيمه ها به داروخانه ها، سرمايه گذارى در 
حــوزه دارو را به صورت جــدى دنبال كند؛ چرا 
كه ايران در اين زمينه ظرفيت هاى زيادى براى 

حضور در عرصه جهانى دارد. 

پرداخت نشدن مطالبات، شركت هاى داروسازى را فلج مى كند

بيمه ها بدهكار، داروسازان طلبكار، بيماران گرفتار
يكشنبه 5 شهريور 1396
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جامعه

آنچه مى خوانيد :
طلب چندين ميليارد تومانى شركت هاى 
توليد و پخش دارو از شركت هاى بيمه، 
حيــات آن ها را بــا بحران مواجــه كرده 
است.كارشناسان و مسئولان اين حوزه 
معتقدنــد بــا ادامه بحــران حاضر روند 
توليد و ارائه دارو به بيماران كاملاً مختل 

مى شود.

فاميليسم!
بزرگ ترين حزبى كه در ايران فعاليت مى كند!

در زمان سلطنت شاه سابق و دوران نيابت توليت و استاندارى سرهنگ 
عبدالعظيم وليان من ســفرى به مشهد كردم. كارم اين بود كه براى 
تهيه يك فيلم مســتند تاريخى از دوران مشــروط و قضاياى حمله 
روس ها از ســوى راديو و تلويزيون به آستان قدس رضوى و بمباران 
حرم مطهر حضرت رضا(ع) و مسجد گوهرشاد مطالعات عينى روى 

.ـش انجام دهم. محل وقوع حادثه و كشتار سال 1290 ه
با نامه هايى كه در دست داشتم به دفتر وليان مراجعه كردم گفتند به 

تيمسار فلان؛ رئيس دفتر ايشان مراجعه كنم.
سرتيپ بازنشسته پيرمرد بداخلاق متكبرى كه او را تيمسار مى خواندند 
مرا پذيرفت. رئيس دفتر رئيس دفتر وليان مرد سيه چرده اى بود كه 
او را جناب سرهنگ مى خواندند. من تعجب كردم چطور رئيس دفتر 
وليان كه درجه سرهنگى داشت تيمسار است و چطور رئيس دفتر اين 
رئيس دفتر جناب سرهنگ است. بعد گفتند بايد برويد خدمت رئيس 
روابط عمومى كه او هم جناب سرهنگ دومى در لباس شخصى بود. 
او نامه ســازمان راديو و تلويزيون ملى ايران را به دقت خواند و گفت 
بايد برويد حراست نزد جناب ســرگرد فلان. عجيب كه اسامى اين 
آقايان همه شبيه و نزديك هم بود. همه هم لهجه خاصى داشتند كه 
مشهدى و خراسانى نبود و به نظر مى رسيد همه فاميل هم هستند. 
من هر جا مى رفتم بايد مخاطب خود را تيمسار يا جناب سرهنگ يا 

جناب سرگرد يا جناب سروان خطاب كنم.
تحقيق كردم به من گفتند شــاه كه از آيت االله مرحوم آقاى ميلانى 
دل خوشــى ندارد آســتان قدس را پادگان نظامى كــرده و هر چه 
بازنشستگان گارد شاهنشاهى و ساواك و ژاندارمرى و شهربانى است 
به اين آســتان اعزام داشــته و وليان هم اغلب فاميل هاى خود را به 
استخدام درآورده و آستان قدس تبديل به يك پادگان نظامى شده و 

چند صد نفر حقوق بگير دارد. 
اما در ســال 1355 يا 1356 كه به مشهد آمدم يكه خوردم كه چرا 
حاكميت وقت به بهانه اينكه شــاه نايب التوليه آستان قدس رضوى 
قلمداد شده و اين وصيت نامه عصر صفويه چندان هم متقن نيست 
آســتان قدس را تبديل به سرباز خانه كرده و از مجتهدين و علماى 
بزرگ آن زمان كســى در تشكيلات آستان قدس حضور ندارد و تازه 

همه هم فاميل هستند و اسامى شبيه هم است.
بعد متوجه پديده اى به نام فاميليسم شدم كه متأسفانه در اين مملكت 

از قرن ها پيش رواج دارد و امروز هم رايج است. 
اينفوگرامى در شبكه هاى مجازى ديدم كه همين حالا هم اغلب افراد 
و بستگان رياست محترم جمهورى به پست هاى بسيار حساس تكيه 
زده انــد. من خيلى تعجب مى كنم. براى اســتخدام يك دارنده فوق 
ليسانس يا ليسانسيه 1000 جور مشــكل مى تراشند اما طرف را از 
سرخه مى آورند چه پست هاى مهمى دو دستى تقديم مى كنند مرحوم 
لحاك خان ســوادكوهى برادرزاده امير مويه سواد كوهى كه در سال 
.ـش در آغاز سلطنت رضاخان پهلوى كه رضاشاه شده بود در  1305 ه
پادگان مراوه تپه قيام كرد و با 700 نفر نظامى حرفه اى استخدامى كه 
6 ماه حقوق نگرفته و در مراوه تپه پر از مار و عقرب عصيان كرده بودند 
به سوى بجنورد لشكر كشيد و آنجا را به تصرف درآورد و قصد تصرف 
مشهد را داشت، براى جذب نظاميان كه سال ها سابقه خدمت داشتند 
حزبى تأسيس كرد. ظاهراً او مى خواست تقليد روس ها را دربياورد اما 
نظاميان و طرفداران جنبش ضد پهلوى لحاك خان (قشون به دستور 
رضاشاه دو پســر عموى او را كشته و او در صدد انتقامجويى بود) از 
واژگانى مانند بلشويك و كمونيسم سردرنمى آوردند، او جنبش خود 
را پاداشــيزم نام نهاد و هر كس به جنبش او ملحق مى شــد مبالغى 

پاداش مى گرفت.
البته قيام ســالار جنگ يا لحاك خان نپاييد و او كه از خان زادگان 
پرشــور مازندرانى بود به خاك شــوروى پناهنده شد و بدبختى او 
از لحظه تســليم آغاز گرديد. بدين معنى كه روس ها 700 افســر و 
سرباز شورشى را خلع سلاح كردند و مقادير زيادى تفنگ و مهمات 
و مسلســل از آنان گرفتند و تمام ســربازان را براى كار در راه آهن 
سراسرى تركســتان به عنوان عمله راه آهن براى بيگارى فرستادند 
خود لحاك خان را مدتى به مســكو فرســتادند و او تا سال 1347 
كه اجازه گرفت و به ايران بازگشــت در روسيه سرگردان و تبعيدى 

و تحت نظر بود.
 از حزب پاداشيزم نامى در تاريخ ماند ولى خوشبختانه حزب فاميليسم 
همچنان پابرجاست، چند شعبه هم دارد؛ مثلاً وقتى گروهى سركار 
مى آيند همه اعضاى فاميل ها به خدمت فرا خوانده شــده با اتوبوس 
و قطار از ولايت هايشــان به تهران فراخوانده مى شوند و بر پست هاى 
مهم از مديركلى و معاونت كلى و مديرعاملى و معاونت وزارت و خود 

وزارت تكيه مى زنند.
ســواد و تخصص و تجربه كارى و آزمايش هاى ادارى و معيارسنجى 
مطرح نيســت. يك دوره هاى خاصى چند ســال اســت در كشور 
داير شده «دكترا» مى دهد. شــنيده ام در خارج هم مؤسساتى به نام 
«انســتيتو» دايرند كه در مقابل 3، 4 ميليون، ورقه دكتراى انستيتو 
مى دهند، شخصى را مى شناسم يك شبه جلوى نامش، عنوان دكترا

 گذاشت. 
روزى ديدمش و پرســيدم كى تو دكتر شــدى؟ گفت: از مؤسسه اى 
به نام هاوايــى كه در جزاير «نيكوبار» شــعبه دارد، مكاتبه اى دكترا 

گرفتم. 
پرســيدم: تو چند زبان خارجى مى دانــى؟ گفت: هيچ زبان خارجى 
نمى دانم !گفتم زمان ما براى دريافت دكترا دو تا ســه سال رفتن سر 
كلاس دانشگاه تهران و مهم تر از آن تسلط كامل به دو زبان انگليسى 
يا فرانسوى يا آلمانى به عنوان زبان اروپايى و حتماً تسلط كامل بر زبان 

عربى ضرورت داشت. گفت: بى خيالش.
آن زمان ها گذشــت. اكنون براى گرفتن دكترا هيچ نيازى نه به زبان 
عربى است نه زبان انگليسى، نه روســى، نه آلمانى، نه فرانسوى، نه 
ايتاليايى. مى خواهى برايت دو سه ماهه دكترا بگيرم. عرض كردم خير، 
همين طورى راه مى رويم و زندگى را شاكريم. در هر صورت فاميليسم 
در ايران جارى و سارى است و قرن ها بعد هم جارى و سارى خواهد 
بود. بديش اين اســت كه تا طرف اصلى مى رود يا سقوط مى كند يا 
دوره اش تمام مى شود شخص تازه اى با خانواده هاى خود مى رسد و 
همه اين ها را از پست خود برداشته اشخاص مرتبط با خود را مى آورد. 
اين حقوق بگيران همه مشــاور مى شوند و راست راست مى گردند و 
حقوق مى گيرند كه بين 2 تا 5 ميليون تومان است. و همه اين ها از 
جيب خالى و عنكبوت بسته ملت تأمين مى شود و بيهوده نيست كه 
صدا و ناله مردم از اين شيوه ها و عناوين قلابى كه روى اوراق آب بها 
و برق و مخابرات و فاضلاب و گاز هر روز سبز مى شود، درآمده است.

يادداشت هاى ساعت 25

ايسنا: مديركل امور كودكان و نوجوانان سازمان بهزيستى كشور با بيان آنكه 
دختران مجرد بالاى 30 ســال مى توانند متقاضى دريافت فرزندخواندگى از 
مراكز سازمان بهزيستى باشند، گفت: بر اساس قانون اين دختران در رتبه دوم 
اولويت دريافت فرزندخواندگى قرار دارند به طورى كه زوجين بدون فرزند در 
رتبه اول اولويت، دختران مجرد بالاى 30 سال در رتبه دوم و زوجين داراى 

فرزند نيز در رتبه سوم اولويت قرار مى گيرند.
محمد نفريه تأكيد كرد: دختران مجرد بالاى 30 سال همانند ساير متقاضيان 
دريافت فرزندخواندگى تمام شــرايط عامى كه براى ديگر سرپرستان مطرح 

است، براى آن ها نيز در نظر گرفته مى شود. 
نفريه تصريح كرد: تعيين تمكن مالى به دستورعمل هاى اجرايى اين قانون مرتبط مى شود؛ اين در حالى است كه موارد 

ديگرى همچون سلامت روانى، صلاحيت اخلاقى و... هم ممكن است ابهام هايى داشته باشند.
نفريه ادامه داد: افرادى كه فرزندى را به سرپرستى مى پذيرند، بايد تمام هزينه هاى فرزندخوانده را متقبل شوند. اگرچه 
در تبصره هايى چنانچه خانواده صلاحيت و شايستگى داشته باشند، اما تمكن مالى نداشته باشند كودك به آن ها واگذار 

خواهد شد و حتى مى توان به آن ها كمك مالى هم كرد.

خانه ملت: عضو هيئت رئيســه فراكســيون محيط زيست و توسعه پايدار 
مجلس با انتقاد از فعاليت غيرقابل قبول سمن هاى محيط زيستى در كشور، 
گفت: ميزان توليد پسماند پزشكى 400 تن درروز و پسماند صنعتى حدود 

20 هزار تن است.
فريده اولادقباد با بيان اينكه دررشد توليد پسماند شهرى و دفن غيراصولى 
ايران با توليد حدود 700 گرم سرانه توليد روزانه زباله در رديف كشورهاى اول 
جهان اســت، تصريح كرد: اما ميزان توليد زباله براى هر نفر در جهان حدود 
300 تا 400 گرم است، البته درميان استان هاى كشور مازندران با سرانه توليد 
حدود 920 گرم بيشــترين ميزان توليد پسماند را به خود اختصاص داده و 

پسماندهاى پزشكى، صنعتى و كشاورزى به دليل عدم مديريت صحيح سبب آلودگى خاك شده است؛ به عنوان مثال 
ميزان توليد پسماند پزشكى 400 تن در روز و پسماند صنعتى حدود 20 هزار تن مى باشد، همچنين سالانه حدود 170 

ميليون تن پسماند كشاورزى توليد مى شود.
اولادقباد افزود: تركيب زباله هاى بيمارستانى و آزمايشگاهى با پسماند شهرى نيز درحال حاضر مشكلات بسيارى را به 

وجود آورده است.

مديركل امور كودكان و نوجوانان سازمان بهزيستى كشور اعلام كرد

شرايط واگذارى فرزندخوانده به «دختران مجرد»
عضو هيئت رئيسه فراكسيون محيط زيست و توسعه پايدار مجلس خبر داد

توليد روزانه 400 تن پسماند پزشكى در كشور

 عضو هيئت علمى كاردرمانى بيان كرد معاون توسعه منابع بيمه سلامت ايران خبر داددر پى پيگيرى پزشكيان انجام شد سخنگوى وزارت بهداشت:

تصادفات هر 33 دقيقه در كشور 
يك نفر را مى كشد

قول مساعد براى بازنگرى در مورد 
شيوه نامه ممنوعيت استخدام معلمان

4400 ميليارد تومان بدهى و 
كسرى بيمه سلامت 

هزينه هر نيم ساعت كاردرمانى، 
44 هزار تومان!

فارس: سخنگوى وزارت بهداشت گفت: هر 33 دقيقه يك 
نفر به دليل سوانح ترافيكى جان خود را از دست مى دهد.

ايرج حريرچى در نخستين جشنواره كشورى پيشگيرى از 
سوانح و حوادث، اظهار داشــت: سالانه هفت درصد توليد 
ناخالص ملى صرف عوارض ســوانح ترافيكى مى شود و اين 
بدين معنى بوده كه از هر 15 تومان توليد يك تومان را بايد 

به دليل حوادث ترافيكى از دست بدهيم.
وى افزود: هر 33 دقيقه يك نفر در كشــور به دليل سوانح 
ترافيكى جان خود را از دست مى دهد و 20 برابر اين آمار نيز 
مصدوم داريم و مى توان گفت كه كشور هشتم از نظر مرگ 

و مير هاى ناشى از حوادث ترافيكى هستيم.
حريرچى اضافه كرد: حوادث ترافيكى در كشور ما 12 سال 
پيش عامل دوم مرگ و مير بود و اكنون عامل ســوم شده 
اســت و اين نشان مى دهد كه هنوز خيلى راه داريم تا طى 

كنيم.
حريرچى با بيان اينكه آمار مرگ و مير در جاده ها علت آن 
70 تا 80 درصد عامل انسانى است، گفت: كمتر از 10 درصد 

از اين حوادث در نقاط حادثه خيز بوده است.

ايسنا: پيرو انتشار شيوه نامه ممنوعيت استخدام معلمان در 
آموزش و پرورش و پيگيرى نايب رئيس مجلس اعلام شد 
كه حسب دســتور مقام عالى وزارت، بازنگرى در مفاد اين 

شيوه نامه در دستور كار قرار گرفته است.
پس از انتشار خبر ابلاغ «شيوه نامه جديد مصاحبه اختصاصى 
داوطلبان ورود به دانشگاه فرهنگيان و دانشگاه تربيت دبير 
شــهيد رجايى» وزارت آموزش و پرورش و حواشى مرتبط 
با آن بر اســاس دستور اكيد مسعود پزشكيان نايب رئيس 
اول مجلس شوراى اسلامى، دفتر وى ضمن تماس با رئيس 
مركز برنامه ريزى و منابع انســانى پيگير مسائل مطروحه  

پيرامون اين شيوه نامه شد.
در جريــان اين پيگيرى، اســفنديار چهاربند رئيس مركز 
برنامه ريزى منابع انسانى و فناورى اطلاعات وزارت آموزش 
و پرورش ضمن توضيح اين مطلب كه اين شيوه نامه مربوط 
به دو سال گذشته است و برخى از موارد مطرح شده مربوط 
به پرونده پزشــكى جذب شدگان بوده اســت، تاكيد كرد 
كه حسب دســتور مقام عالى وزارت بازنگرى در مفاد اين 

شيوه نامه در دستور كار قرار گرفته است.

فارس: معاون توســعه منابع بيمه سلامت ايران گفت: 
صورت هاى مالى امروز نشــان مى دهد كه تا پايان سال 
95، 4400 ميليارد تومان بدهى و كسرى بيمه سلامت 

است.
غلامرضا عباس پاشــا ادامه داد: در سال هاى گذشته با 
بدهى هايــى روبه رو بوده ايم كه از ســال 95 به قبل اين 
بدهى ها وجود داشــته كــه دليل آن بيمه شــدن 10 
ميليون نفر، رشد تعرفه پزشكى بدون هيچ گونه منبعى 

براى آن و كتاب ارزش گذارى نسبى بوده است.
معاون توسعه منابع بيمه سلامت ايران در مورد كسرى 
ماهانه بيمه ســلامت ايران، گفت: تراز مالى در پايان هر 
سال بسته مى شود، البته نوســانات همه جا در منابع و 

مصارف وجود دارد اما بايد ميانگين را در نظر بگيريم.
وى ادامه داد: اين ميانگين دريافت اســناد پزشــكى در 
سال گذشته يا اسناد هزينه از بخش خصوصى و دولتى 
1300 ميليــارد تومان در ماه بوده كــه البته به همان 
اندازه هم پرداختى داشــته ايم بنابراين كســرى 4400 

ميليارد تومانى مربوط به سنوات است.

ايسنا: عضو هيئت علمى كاردرمانى از بيمه نشدن خدمات 
كاردرمانى و گفتاردرمانى انتقاد كــرد. فائزه دهقان درباره 
نتيجه تحت پوشش بيمه قرار نگرفتن خدمات كاردرمانى 
و گفتار درمانى گفت: هزينه هر نيم ســاعت كاردرمانى و 
گفتار درمانى در سطح كارشناس 44 هزار تومان است. وى 
ادامه داد: خدمات كاردرمانى و گفتار درمانى مستمر است، 
اماهيچ پوشــش بيمه اى براى آن ها وجود ندارد؛ به همين 
دليل كلينيك هاى درمانى و خانواده ها با مشــكل روبه رو 
شــده اند. دارو، سى تى اسكن مغزى و انواع آزمايش ها براى 
اين كودكان تا حدى تحت پوشش بيمه است، ولى درمان 
يك كودك اوتيسم يا مبتلا به فلج مغزى تنها با مصرف دارو 
ممكن نيســت. اين كودك با مصرف دارو آماده مى شود تا 
توانبخشى دريافت كند.دهقان، كم ترين هزينه كاردرمانى و 
توانبخشى براى يك كودك داخل طيف اوتيسم را ماهيانه 
يك ميليون و 500 هزار تومان اعلام كرد و گفت: اين مبلغ 
براى خانواده هايى كه جزو اقشــار ضعيف هستند و حتى 
خانواده هايى در ســطح متوسط نيز بسيار بالاست، اما يك 

ريال از اين هزينه از طرف بيمه پوشش داده نمى شود.

*خسرو معتضد
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